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Chodzi o realne i zarazem pełne
programy wyzwalania rezerw
Z obrad Plenum KW PZPR w Gdańsku

Ocena przebiegu realiza
cji uchwał II Plenum KC 
PZPR w przedsiębiorst
wach województwa gdań
skiego, była tematem odby 
tego wczoraj posiedzenia

Pierwszym mówcą w dy 
skusji był Jerzy Pieńkow
ski, I sekretarz KZ Stoczni 
Gdańskiej im. Lenina. 
Zwrócił on uwagę na niedo 
ciągnięcia jakie wystąpiły

Władysław Skowron — I 
sekretarz KE PZPR w El
blągu mówił o niedOciągnię 
ciach ujawnionych w toku 
realizacji uchwał II Ple
num KC przez powołane do

podeszły do uchwały 
KERM w tej sprawie.

Tadeusz Fiszbach — I se 
kretarz KP w Tczewie oce 
nił przygotowania zakładów 
tczewskich. Przyniosły one 
@ Dokończenie na str. 2
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Fragmenty wystąpienia St. Kociołka

Na zdjęciu: fragment prezydium (od lewej) wiceminister przemysłu maszynowego 
Jan Chyliński, sekretarz KW PZPR Włodzimierz Stażewski, członek Biura Politycznego 
KC, I sekretarz KW PZPR Stanislaw Kociołek. Fot. Wł. Nieżywiński

plenarnego KW PZPR w 
Gdańsku.

Obrady otworzył członek 
Biura Politycznego KC I 
sekretarz KW Stanisław Ko 
ciojek, witając m. iń. wi
ceministra przemysłu ma
szynowego J. Chylińskiego.

Problemowego wprowa
dzenia do dyskusji dokonał 
sekretarz KW Włodzimierz 
Stażewski (skrót referatu 
podajemy oddzielnie).

A i son
8 SI

do Sajgonu
WASZYNGTON (PAP)

— Amerykańska rozgłoś
nia radiowo-telewizyjna 
CBS podała, że we środę 
prezydent Nixon uda się 
z krótką wizytą do Saj- 
gonu, gdzie spotka się z 
„prezydentem” Van Thieu. 
Po raz pierwszy prezydent 
Stanów Zjednoczonych u- 
daje się do stolicy Wiet
namu południowego.

w I etapie opracowywania 
projektu planu, a które na 
leży usunąć w toku obec
nych prac. Następny etap, 
podjęty po ponownym prze 
szkoleniu aktywu partyjne
go i gospodarczego stoczni, 
przyniósł znacznie lepsze e- 
fefcty. M. in. przyjęto sy
stem rozwiązywania pro
blemów i opracowywania 
programu odcinkami, nie 
podejmując wszystkich 
spraw na raz. Np. przede 
wszystkim zajęto się spa
walnictwem, którego wskaż 
nik ma wzrosnąć w 1971 r. 
do 70 proc. (obecnie wyno
si on 25—32 proc.). Następ 
nie — zagadnieniem prac 
konserwacyjno - malar
skich, sprawami socjalno- 
bytowymi załogi itd. Na 
p aźd z i e r rai k ow ej konferen
cji zostanie przedstawiona 
całość prac związana z pro 
jektem planu przyszłej 5- 
latki. Poruszając problem 
modernizacji stoczni gdań
skiej mówca stwierdził, że 
właśnie teraz są sprzyjają 
ce warunki na nakreślenie 
kierunku rozwoju i sporzą 
dzenie właściwego planu w 
tej dziedzinie. Podstawę 
zaś powinno stanowić zało
żenie że Stocznia Gdańska 
im. Lenina ma budować 
jak najwięcej statków.

życia w zakładach pracy ze 
społy kontrolno-konsultacyj 
ne. Dotyczy to m. in. przyj 
mowania bezkrytycznie 
wskaźników projektu planu 
otrzymywanych ze zjedno
czeń, pominięcia w rozwa
żaniach gospodarki czasem 
pracy. Podkreślił też ko
nieczność zbadania rangi 
służb ekonomicznych w 
przedsiębiorstwach, zacho
dzi bowiem obawa że nie
które z nich zbyt formalnie

Prace przed dzisiejszym 
posiedzeniem plenarnym 
KW, materiały przedsta
wione jego uczestnikom 
oraz dyskusja, pozwalają 
stwierdzić wiele pomyśl
nych zjawisk:

Intensywna praca szko
leniowa i wyjaśniająca, ze 
brania partyjne, KSR — 
przybliżyły aktywowi idee 
i zasady opracowane na 
II Plenum KC. Są one 
dzisiaj lepiej i powszech
niej rozumiane. Podkreś
lić chciałbym rzetelny w 
tej mierze wysiłek i pracę 
dziennikarzy wybrzeżowej 
prasy, radia i telewizji. 
Jednakże najtrudniejsze 
jest wdrożenie tych idei i 
zasad do praktyki. Kolek
tywy robotnicze w zakła
dach pracy wykazują ros
nącą aktywność w wysu
waniu uwag i wniosków 
dotyczących szybszego po
stępu w planowaniu i or
ganizacji produkcji, w 
technice i technologii. Kia 
sa robotnicza raz jeszcze 
potwierdza swą decydują
cą rolę czynnika społecz
nego, politycznego i pro
dukcyjnego w naszym ży-

Gospodarka kołchozowa 
w... S^wecII?

„Frankfurter Rundschau“
za usuuiąeieiti broni „I“ i „0“
z ' Niemiec zaebodnich

SZTOKHOLM (PAP). — 
Szwedzka prasa nadała 
szeroki rozgłos wypowie
dzi nowego szwedzkiego 
ministra rolnictwa, Inge- 
munda Bengtssona, który 
w rozmowie z delegacją 
młodzieży rolniczej poło
żył duży nacisk na po
trzebę skolektywizowania 
szwedzkiego rolnictwa. O- 
świadczył on, że dla zwięk 
szenia rentowności gospo
darki rolnej należy wy
próbować nowe metody go 
spodarowania, przede wszy
stkim formę mniejszych 
kołchozów. Minister Beng- 
tsson powołał się przy 
tym na uchwałę parła-

Bomby 
wybuchają 
w Buenos Aires

BUENOS AIRES (PAP). Jak 
donoszą ze stolicy Argentyny 
w poniedziałek w mieście eks 
plodowało 8 bomb. Jedna z 
nich została umieszczona 
przed północnoamerykańskim 
towarzystwem „Ducilo”. O- 
fiar w ludziach nie było.

28 ofiar śmiertelnych
Sfijitmu „Viola“

LONDYN (PAP). Gwałtowny 
tajfun „Viola”, który nawie
dził północną część Filipin spo 
wodował, jak donoszą we wto
rek z Manili, stolicy kraju. 28 
śmiertelnych ofiar i wyrządził g 
poważne szkody w miastach i I 
zbiorach. i

BONN (PAP). Dziennik zą* 
chodnioniemiecki „Frankfurter 
Rundschau”, domaga się we 
wtorek w komentarzu pt. 
„Śmiertelne ryzyko” * usunię
cia z terytorium NRF amery
kańskich magazynów broni 
bakteriologicznej i chemicznej 
(„B” i „C”).

Dziennik pisze ni, In., żc 
przede wszystkim Amerykanie 
zostali wyposażeni w „doświad 
czenia” niemieckiego koncernu 
„I G Farben” w dziedzinie 
stosowania broni chemicznej, 
podobnie zresztą jak w dzie
dzinie wojny bakteriologicznej.

Dziennik, powołując się na 
układy paryskie podpisane w 
1355 r. przez rząd federalny, 
v/ którym zrezygnował z pro
dukcji broni atomowej, biolo
gicznej i chemicznej, domaga 
się od rządu NRF, aby skłoni? 
Amerykanów do zaprzestania 
magazynowania broni bakterio 

mentu Z 1948 r., zapowia- « ł°Sici!nej i chemicznej na le-

eji rozbrojeniowej, zmierzające 
do całkowitego wyeliminowa
nia broni „B” i „C” i znisz
czenie wszystkich zapasów tej 
broni” — pisze „Frankfurter 
Rundschau”.

dającą subwencje dla tych 
rolników, którzy w liczbie 
co najmniej pięciu połączą 
swe male gospodarstwa w 
większą jednostkę produk
cyjną.

Min. Bengtsson przypom 
niał, że z ustawy parla
mentarnej skorzystały do
tychczas zaledwie dwa go
spodarstwa kolektywne — 
jedno w prowincji Skara- 
borg i drugie — w pro
wincji Vaestmanland. Go
spodarstwa te prosperują 
bardzo dobrze. Minister za 
powiedział, że wkrótce zo
stanie powołana do życia 
specjalna komisja, która 
zajmie się zbadaniem przy 
czyn obaw rolników przed 
kolektywną gospodar
ką rolną.

rytorium zachodnioniemieckim. 
„W końcu rząd federalny po
winien poprzeć energicznie pro 
pozycje genewskiej konferen-

Salwador akceptuje
decjafę f>PA?

LONDYN (PAP). Jak wynika 
z doniesień agencyjnych, Sa! 
wad or zaaprobował plan poko 
jowy w trzech punktach, za
proponowany podczas konfe
rencji ministrów spraw zagra
nicznych państw członkow
skich OPA. Plan ten przewi
duje wycofanie się oddziałów 
salwadorskich z zajętych tery 
toriów Hondurasu do północy 
dnia 23 bm.

Sprawa załagodzenia konflik 
tu granicznego między Hondu 
rasem a Salwadorem oraz 
wprowadzenie pokoju w tej 
strefie jest nadal tematem ob
rad konferencji ministrów 
spraw zagranicznych OPA w 
Waszyngtonie.

Na trasie Lipsk — Düsseldorf w pobliżu Hannoveru 
wykoleił się 28 bm. pociąg ekspresowy. W katastrofie 
zginęły 4 osoby, a kilka zostało rannych. Wykolejenie 
spowodowane zostaio wygięciem się szyn na skutek pa
nujących upałów. CAF — UPI — telefoto

S3święte

MOSKWA (PAP). Prezydent 
Finlandii Urho Kaleva Kekko- 
nen przybył w poniedziałek 
na Kaukaz na krótki urlop. 
Prezydenta powita! premier 
ZSRR Aleksie; Kosygin.

* * *

KOPENHAGA (PAP). W duń 
skini mieście Odense odbył się 
doroczny zlot Polonij duńskiej 
który zgromadził przedstawi
cieli wszystkich większych o- 
środków polonijnych w tym 
kraju. W związku z 25-leciem 
PRL zlot miał szczególnie uro 
czysty charakter. ,

* + *

BERLIN (PAP). Dziś rozpo
częło się w Berlinie Plenum 
KC Niemieckiej Socjalistycz
nej Partii Jedności. Jego o- 
twarcia dokonał pierwszy se
kretarz KC SED Walter Ul
bricht.

* * *
LONDYN, PARYŻ (PAP). 

Jak informują we wtorek a- 
gencje zachodnie, źródła waty 
kańskie podały szczegółowy 
program trzydniowej podróży 
papieża Pawia VI do Ugandy 
w Afryce.

* * •

LONDYN (PAP). Agencja 
Reutera donosi z Lagos, że fe 
deralnv rząd Nigerii odrzucił 
propozycję tymczasowego za
wieszenia broni na czas wizy
ty papieża Pawła VI w Ugan 
dzie, wysuniętą w poniedzia
łek przez przywódcę Biafry 
gen. Ojukwu.

* * *

NOWY JORK (PAP). W Se
attle obraduje obecnie konfe
rencja gubernatorów 14 zachód 
nich stanów USA. Na porząd
ku dziennym figuruje pro
blem „nowej polityki rządu” 
w dziedzinie ubezpieczeń spo
łecznych. Gubernatorzy zamie 
rzają domagać się zwiększenia 
kredytów na potrzebv socjal
ne poprzez zredukowanie wy
datków wojskowych.

*■ * *

BRUKSELA (PAP). We wto
rek, o dzień wcześniej niż 
przewidywano, ministrowie roi 
nictwa krajów EWG przerwa
li w Brukseli swą ostatnią 
konferencję przed przerwą w» 
kacyjną ponieważ delegacja 
wioska nie miała pełno
mocnictw dla politycznych de 
cyzji.

* * *

PARYŻ (PAP). Kilka tysię
cy argentyńskich robotników 
zatrudnionych w fabryce sa
mochodów towarzystwa „Ica- 
rieno” w Cordohie przeprowa
dziło serię dwugodzinnych 
strajków na znak protestu 
przeciwko samowoli admini
stracji i masowym zwolnie
niom robotników.

ciu. Samorządy robotnicze, 
partyjne organizacje i ko 
mitety wszystkich szczebli 
gromadzą rosnący mate
riał roboczy, rośnie ich 
znajomość perspektyw i 
problemów rozwoju gospo 
darczego zakładów pracy, 
terenów. Obecnie trwają 
prace nad propozycjami 
wykorzystania rezerw pro
dukcyjnych i unowocześ-

fykraju
WARSZAWA (PAP). Rząd 

Polskiej Rzeczypospolitej Ludo 
wej i rząd Republiki Kolum
bii postanowiły nawiązać sto
sunki dyplomatyczne i z dniem 
28 bm. otworzyć przedstawi
cielstwa dyplomatyczne na 
szczeblu ambasad w Warszawie 
< w Bogocie.

WARSZAWA (PAP). W CRZZ 
odbyła się we wtorek narada 
poświęcona omówieniu prze
biegu realizacji uchwały II Ple 
num KC PZPR w zakładach 
pracy.

* * *
WARSZAWA (PAP). 29 bm. 

charge d’affaires a. i. Repub
liki Wietnamu Południowego 
Le Iloanh złożył wizytę wicemi 
nistrowi spraw zagranicznych 
Zygfrydowi Wolniakowi i prze
kazał mu oświadczenie opubli
kowane z okazji 15 rocznicy 
Układów Genewskich z 1954 r. 
w sprawie Wietnamu.

♦ * •
WARSZAWA (PAP). Wicemi

nister oświaty i szkolnictwa 
wyższego Waldemar Winkiel 
spotkał się 23 bm. z przedsta
wicielami młodzieży polonij
nej, przebywającej na kolo
niach w Polsce.

* * •

WARSZAWA (PAP). W Mi
nisterstwie Spraw Zagranicz
nych odbyła się 29 bm. uroczy 
stość wręczenia nagród mini
stra spraw zagranicznych dzień 
nikarzom zajmującym się pro
blematyką polonijną. Laurea
tem I nagrody został red. Lu
bomir Radłowski — współpra
cownik „Nowin Rzeszowskich”. 

* * •
RZESZÖW (PAP). W Ustrzy

kach Dolnych w Bieszczadach 
rozpoczęła się wczoraj narada 
poświęcona problemom zago
spodarowania terenów gór
skich Rzeszowszczyzny w świe 
tle uchwały Rady Ministrów ze 
stycznia br. W naradzie ucze
stniczy wicepremier Piotr 
Jaroszewicz oraz przedstawi
ciele zainteresowanych resor
tów.

• * •
KIELCE (PAP). W rezerwa

cie stepowym w Chotlu Czer
wonym na Kielecczyżnie, zaob 
serwowano w czasie ostatnich 
upałów zjawisko zapalenia się 
„krzaku Mojżesza” — dypta
mu, rośliny rosnącej w stepach 
Azji i Ameryki. Kwiaty tej 
rośliny wydzielają olejki ete
ryczne, które w czasie wyso
kich temperatur same zapala- I ją się czerwono-niebieskim 
płomykiem.

nienia wyrobów, projek
tem planu na rok 1970, 
na lata 1971—75, nad tere
nowymi planami pięcio
letnimi w powiatach i w 
województwie.

Są jednak liczne powody 
do krytycznej oceny prze
biegu dotychczasowej pra
cy i osiągniętych wyni
ków.

Nie zakończyliśmy pracy 
nad ujawnieniem rezerw 
produkcyjnych i określe
niem konkretnych dróg 
ich wykorzystania, nie są 
opracowane projekty anek 
sów do planu 1971—1975, 
zawierających program wy 
korzystania rezerw w la
tach 1971—73, nie mamy 
również opracowanych kon 
kretnie, uargumentowa- 
nych propozycji wydziele- 
© Dokończenie na str. 2

Pył księżycowy
składa się 
z niezliczonych
„szklistych kuleczek“

NOWY JORK (PAP). Słynny 
pył księżycowy przywieziony 
przez astronautów amerykań
skich składa się w jednej trze 
ciej z bardzo drobnych „szkli
stych kuleczek”, których śred 
nica w»ha sić w granicach 
od kilku mikronów do dziesią
tych części milimetra. W 
skład jego wchodzą również 
substancje krystaliczne wyst.ę 
pujące także na Ziemi. Zawie 
ra on nieoczekiwanie wysoki 
procent tlenku tytanu — oko
ło 5 procent. Taka zawartość 
tytanu występuje na Ziemi je 
dynie w niektórych bardtzO 
rzadkich skałach pochodzenia 
wulkanicznego.

Powyższe dane przekazane 
zostały w poniedziałek wie
czór w ośrodku kosmicznym 
Houston przez 11 amerykań
skich uczonych i stanowią one 
wstępny bilang powierzchow
nych na razie badań próbek 
księżycowych dokonanych do
tychczas w „księżycowym la
boratorium odbiorczym”.
Skład chemiczny „szklistych 
kuleczek” nie został ną ra
zie określony.

Pod mikroskopem próbki 
skat księżycowych wykazują 
podobieństwo strukturalne do 
ziemskich skal wulkanicznych. 
Jak oświadczył M. W, Green
wood, geolog z centrum ko
smicznego w Houston, na po 
wierzchni próbki można zau
ważyć pęcherzyki takie same« 
jakie formują sie w czasie, 
twardnienia roztopionej skały 
wulkanicznej.

We wtorek w Houston przy
gotowano już część próbek 
gruntu księżycowego do te
stów biologicznych. Nastąpi 
mianowicie zetknięcie tych 
próbek % żywym; organizma
mi myszy, specjalnie wyhodo
wanych w wysterylizowanym 
otoczeniu, tak aby uczynić je 
szczególnie wrażliwymi na iń” 
fekcję. i

Pracownicy laboratorium Houston, gdzie bada się 
próbki gruntu księżycowego, zostali wyposażeni w spe
cjalne maski ochronne, gdyż stwierdzono, że podczas ba
dań nastąpi! przeciek powietrza skażonego pyłem ze 
Srebrnego Globu. Po pewnym czasie okazało sie jednak, 
że alarm był fałszywy i pracownikom pozwolono zdjąć 
maski. CAF — UPI — telefoto

Czy Defregger popełnił 
leszcze inne zbrodnie?

RZYM (PAP). — Wła
dze włoskie badają obec
nie, czy b. kapitan hitle
rowskiego Wehrmachtu, a 
obecnie biskup sufragan 
monachijski, Matthias De
fregger, odpowiedzialny 
jest również za rozstrze
lanie zakładników w miej

Poważny wzrost napięcia 
na Bliskim Wschodzie

KAIR (PAP). Na liniach 
przerwania ognia między 
Izraelem a państwami arab
skimi nadal utrzymuje się 
bardzo napięta sytuacja.

W poniedziałek najpoważniej 
sze walki toczyły się strefie 
Kanału Sueskiego. W ciągu 
ostatnich 9 dni przez 6 dni 
wojska izraelskie dokonywa
ły pirackich rajdów bombo
wych na pozycje egipskie w 
strefie Kanału Sueskiego. Jak 
już podawaliśmy, w poniedzia
łek artyleria przeciwlotnicza 
ZRA zestrzeliła izraelski myś
liwiec bombardujący typu 
„Skyhawk”. Był to 33 samo
lot agresora zestrzelony w cią
gu 9 dni.

Rzecznik armii ZRA stwier
dził, że samoloty izraelskie, 
które zaatakowały w ponie
działek pozycje egipskie na 
zachodnim brzegu Kanaiu 
Sueskiego były zmuszone na

tychmiast wycofać się na 
wschód. Zrzuciły one więk
szość swoich ładunków do 
kanału lub da Jeziora Gorz
kiego.

Również napięta sytuacja 
utrzymuje się na izraeisko- 
-jordańskiej oraz izraelsko-li- 
bańskiej linii przerwania ognia,

scowości Onna, położonej 
w pobliżu Filetto.

Dziennik rzymski „II 
Messaggero” wyraził w 
poniedziałek takie przypu
szczenie. W Onna, w trzy 
dni po rozstrzelaniu w 
Filetto (11 czerwca 1944 
r.) na polecenie Defregge- 
ra 17 zakładników, roz
strzelanych zostało 16 za
kładników, a wiele do
mów wysadzono w powie
trze. Jak doniosła gazeta, 
opis tych wydarzeń, spo
rządzony przez ówczesne
go komendanta żadarmerił 
włoskiej, został odnale
ziony.

Śledztwo prowadzone w 
sprawie udziału Defregge- 
ra w rozstrzelaniu zakład
ników w Filetto objęło 
również tragiczne wydarzę 
nia w Onna.

Pogoda
Przewidywany przebieg po

gody dla Wybrzeża wschodnie
go na 30 bm.

Zachmurzenie niewielkie, po 
południu skłonność do burz. 
Temperatura od 18 st. rano do 
30 st. w ciągu dnia. Wiatry 
słabe i umiarkowane, połud
niowo-wschodnie.

Nowe uderzenia partyzantów
pofudniowowietnamskich

PARYŻ — LONDYN — NO
WY JORk (PAP). W nocy z 
poniedziałku na wtorek doszło 
do szeregu walk między sita
mi Narodowego Frontu Wy zwo 
lenia Wietnamu Południowego 
a oddziałami amerykańskimi i 
reżimu sajgońskiego. Jedno z 
poważniejszych starć miało 
miejsce w rejonach położo
nych na północny-wschód od 
Sajgonu w poiudniow c-eś- 
plantacji Michelin. Zginęło 9 
żołnierzy USA a 61 odniosło 
rany.

Do poważnych walk doszło 
również w strefie położonej o 
kolo 40 km na północny 
wschód od Sajgonu w prowin 
cji Hau Nghia. gdzie Amery
kanie zaangażowali w przeszło

6-godzinnej walce helikoptery. 
14 żołnierzy zostało rannych. 
W podobnym starciu, około 55 
km na północny-wschód od 
Sajgonu, dwu Amerykanów 
zginęło a 24 odniosło rany.

Partyzanci zaatakował; także 
amerykańskie pozycje znajdu
jące się w pobliżu strefy zde 
miiitaryzowanej powodując 
śmierć 3 żołnierzy.

Jednocześnie bojownicy po- 
fudniowowietnamscy przepro
wadzili 8 ataków artyleryj
skich na pozycje wroga. W 
tym czasie bombowce strate
giczne B-52 dokonały nalotów 
i zrzuciły 400 ton bomb w czte 
rech rajdach na domniemane 
pozycje sił wyzwoleńczych w 
pobliżu miasta Quan» NgaL

4056
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Z obrad Plenum KW PZPR w Gdańsku
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ujawnienie sporych możli
wości zwiększenia produk
cji. m. in. w Fabryce Prze 
kładni Samochodowych i w 
Pomorskiej Fabryce Gazo
mierzy. Plany przyjęte na 
rok 1970, są przeważnie 
wyższe od założeń poprzed 
nich i propozycji zjedno
czeń.

Piotr Piasecki — dyrek
tor oddziału wojewódzkie
go Banku Inwestycyjnego 
przedstawił analizę stopnia 
wykorzystania potencjału 
produkcyjnego przez przed 
siębiorstwa zrzeszone w 7 
zjednoczeniach, które zgło
siły bankowi swoje potrze
by inwestycyjne. Negatyw 
nie ocenił on wyniki pracy 
w tym zakresie ZMSR, 
ZPM i GZB, stawiając za 
przykład Gdańskie Zakłady 
Gazownicze nadzorujące 11 
gazowni tutejszego okręgu. 
M. in. 6 gazowni zaplano
wało wykorzystanie rezerw 
w sposób zupełnie bezinwe 
stycyjny. Omawiając następ 
ny ciąg spraw związanych 
z zagadnieniami inwestycyj 
nymi mówca zwrócił uwa
gę na występujące w nie
których wypadkach opóźnię 
nia (np. zarządzenie preze
sa Rady Ministrów nr 103) 
albo brak publikacji podej
mowanych uchwał, o któ
rych czasem dowiedzieć się 
można najwcześniej z arty 
kułów prasowych.

Czesław Znajewski — dy 
rektor Zjednoczenia Stocz
ni ' Remontowych poruszył 
szereg istotnych zagadnień, 
a m. in. sprawy lepszego 
"wykorzystania dnia pracy, 
wykorzystania uzbrojonych 
krytych powierzchni produk 
cyjnych (na 73 tys. m kw. 
tej powierzchni będącej w 
posiadaniu przedsiębiorstw 
podległych zjednoczeniu u- 
jawniono rezerwę blisko 8 
tys.. m kw. co daje bez in
westycji ponad 900 stano
wisk roboczych), wykorzy
stania parku maszynowego, 
polepszenia współczynnika 
zmianowości, wykorzysta
nia urządzeń pod nośnych 
(doków) itp.

Dalsi dyskutanci przedsta 
wili przebieg poszukiwania 
rezerw produkcyjnych w 
poszczególnych przedsiębior 
stwach i branżach oraz pro 
bierny ich wykorzystania. 
Jak "wynika z wypowiedzi 
bardzo owocny jest pod 
tym względem udział załóg

w niektórych zakładach. — 
W zakładach farmaceutycz
nych w Starogardzie — mó 
wił naczelny dyrektor „Pol 
fy” Jerzy Szulczyński 
pracownicy zgłosili 112 pro 
pozycji, dotyczących lepsze 
go zagospodarowania 650 m 
kw. powierzchni produfccyj 
nej i uruchomienia wyrobu 
nowych preparatów leczni
czych. W wyniku in-tensyfi 
kacji produkcji, całkowicie 
bez inwestycji względnie 
przy pomocy małych nakła 
dów, starogardzka „Polfa” 
podejmie wytwarzanie sze
regu preparatów, które do
tychczas. były importowane, 
a dla których możemy zna 
leźć zbyt za granicą.

I ntensy fikać j i produkc j i 
bez nakładów inwestycyj
nych, przez podniesienie 
wydajności pracy i ciągle 
ulepszanie procesu techno
logicznego., poświęcił także 
siwe przemówienie zastępca 
dyrektora Gdańskich Zakła 
dów Radiowych Zdzisław 
Jarmakowski. Przeprowadzo 
ne w T-18 badania rezerw 
wykazały możliwości dalsze 
go zwiększenia produkcji 
telewizorów. Wiele proble
mów stwarzają zakładom 
projekty zwiększenia pro
dukcji aparatury radio-ko- 
muniikacyjnej dla gospodar 
ki morskiej oraz urządzeń 
z zakresu elektroniki mor
skiej.

Dyrektor portu gdańskie
go Kazimierz Chyży, 
przedstawiając wyniki prac 
portowców nad realizacją 
uchwał II Plenum, postu
lował szybkie włączanie do 
produkcji ujawnianych re
zerw. Cóż z tego bowiem 
— wskazał mówca — że 
stocznie remontowe dy
sponują sporymi rezerwa
mi, o czym mówił na ple
num poprzednio dyrektor 
ZMSR, gdy jednocześnie 
port gdański nie ma gdzie 
wyremontować swych ho
lowników.

Sekretarz Komitetu Za
kładowego PZPR w Stocz
ni im. Komuny Paryskiej 
w Gdyni Władysław Po- 
lzycki, zastępca dyrektora 
ZPO Wł. Korehot, sekre
tarz KZ PZPR w „Ełmo- 
rze” Henryk Zwolak przed 
stawili plenum liczne i 
poważne problemy przemy 
słu okrętowego i jego za
plecza, napotykane przy

programowaniu dalszego 
rozwoju. Są to zagadnienia 
techniki obliczania opła
calności, ustawienia właś
ciwych proporcji między 
produkcją towarową i pro 
dukcją globalną, znaczniej 
szego podniesienia wydaj
ności pracy, lepszej organi
zacji budowy statków oraz 
inne. Załogi naszych sto
czni biorą aktywny udział 
w rozwiązywania tych 
problemów. Gdyńscy sto
czniowcy zgłosili 400 wnio
sków, z których 256 za
kwalifikowano do wyko
rzystania.

Prezes Wojewódzkiego 
Związku Spółdzielni Pracy 
Eugeniusz Maj omówił 
sprawy rozwoju usług i 
produkcji sektora spół
dzielczego. Generalnym po 
stulatem wymienionych dy 
skutantów było szybkie 
realizowanie wartościowych 
wniosków załóg przy uru
chamianiu rezerw, co sta
nowić będzie czynnik mo
bilizacyjny.

Jan Waseńezuk — dy
rektor Oddziału Wojewódz 
kiego NBP, poruszył naj
istotniejsze problemy zwią 
zane z działalnością przed 
siębiorstw produkcyjnych 
w powiązaniu ze wskaza
niami II Plenum KC. 
Stwierdził m. in., że mimo 
niesprzyjających u nas wa 
runków obiektywnych do 
zwiększania współczynni
ka zmianowości nie może 
to być taryfą ulgową. Pod 
kreślił konieczność lepsze
go wykorzystania zasobów 
siły roboczej, gdyż w więk 
szóści przedsiębiorstw nie
dobór siły roboczej jest 
pozorny.

Jan Chyliński — wice
minister przemysłu ma
szynowego, omówił szeroko 
program rozwojowy prze
mysłu maszynowego w 
województwie gdańskim, a 
przede wszystkim rozwój 
elektroniki morskiej i pro
dukcji podzespołów elek
tronicznych. Nawiązując do 
problematyki ogólnej do
tyczącej II Plenum, pod
kreślił konieczność po
prawy propagandy wizual
nej w zakładach pracy 
przedstawiającej porów
nawczy poziom produkcji 
zakładu z analogicznymi

Z głębokim żalem zawiadamiajmy, że dnia 27. VII 
1969 r. po krótkich i ciężkich cierpieniach zmarł 
przeżywszy lat 75

ś. t P.
STEFAN TOŁŁOCZKO

Msza święta żałobna odprawiona zostanie w dniu 
30. VII br. w kościele 0.0. Jezuitów przy ul. Mic
kiewicza we Wrzeszczu i tegoż dnia o godzinie 16 
wyprowadzenie zwłok z kaplicy cmentarnej na 
Srebrzyskiu.

O czym zawiadamiają pogrążeni w smutku 
żona, córka, siostry, zięć, wnuczki i rodzina 

G-24726

LOKALE

Dnia 26 lipca 196.9 r. zmarł po drugich i ciężkich 
cierpieniach przeżywszy lat 55 mój najukochańszy 
mąż, nasz najlepszy tatuś, teść, dziadziuś, brat, 
szwagier i wujek

ś. f p.
SYLWESTER KORPIK 

emerytowany pracownik PKP 
Pogrzeb odbędzie się dnia 30. VII 1969 r. o go

dzinie 16 z kaplicy cmentarnej na Witominie.
O czym zawiadamia pogrążona w smutku

RODZINA
G-24733

Dnia 28. VII 1969 r. zmarła w wieku lat 59 dłu
goletnia pracowniczka Rejonowego Urzędu Tele
komunikacyjnego w Gdyni.

KLEOFA WĄSOWSKA
Wyrazy głębokiego współczucia rodzinie Zmarłej 

składają

Administracja, POP, Rada Zakładowa, 
koleżanki i koledzy

Pogrzeb odbędzie się w dniu 30. VII br. o go
dzinie 16 na cmentarzu Leszczynki.

S-11108

Dnia 28 lipca 1969 roku zmarła po długich i cięż
kich cierpieniach w wieku lat 59 nasza najdroższa, 
najukochańsza mamusia, siostra i babcia

ś. t P.
KLEOFA WĄSOWSKA

Z d. KULA

Nabożeństwo żałobne odbędzie się dn}a 30 lipca 
o godz. 15 w kościele pod wezwaniem Św. Józefa 
Gdynia-Leszezynki, po którym nastąpi wyprowa
dzenie drogich nam zwłok na cmentarz para
fialny.

O czym zawiadamiają pogrążeni w ogromnym 
bólu i wielkim smutku

POKOJU okresowo poszu- j 
kuję, Wrzeszcz, najchętniej [ 
śródmieście. Oferty: Biuro j 
Ogłoszeń, Gdańsk — pod 
G-24658,
ZAMIENIĘ duży pokój, cen 
traine ogrzewanie, wspólna 
łazienka, IV p., na mniej
szy z kuchnią, Samodziel
ny, mogą być piece. Jar- 
niuszko, Gdynia, Staro- 
wiejska 54—7. S-9934
CENTRUM Łodzi: komfor
tową kawalerkę zamienię 
na równorzędną w trój- 
mieście. Telefon 21-89-05.

____________________ S-9932
Zamienię dwa pokoje z 
kuchnią, samodzielne, no
we budownictwo, na dwie 
kawalerki. Oferty: Biuro
Ogłoszeń, Gdynia — pod 
S-9928.

MIESZKANIE PKP (straż
nica) Gościcino, zamienię 
z kolejarzem na mniejsze. 
Teł. 51-04-17. S-9926

ZAMIENIĘ dwupokojowe 
mieszkanie, komfortowe, z 
garażem, w Krakowie, na 
podobne w trójmieście. 
Oferty: Gdańsk telefon
31-52-49 lub Kraków, Ma
zowiecka 10 C/15, telefon 
387-12. _______________G-24479
MIESZKANIE komfort, 2 
pokoje, kuchnia, Zielona 
Góra, zamienię na podob
ne w trójmieście. Wiado
mość: Zielona Góra, Chro
brego 27—8, tel. 21-86.

G-24494

G-24765
córka, syn, zięć, wnuki i rodzina

Dnia 26. VII 1969 roku 
zmarł w wieku lat 61

ś. t P.

Bolesław
Snarski

Pogrzeb odbędzie się 
w dniu 30. VII 1969 roku 
o godz. 15 z kaplicy 
cmentarnej na Srebrzy- 
sku we Wrzeszczu.

O czym zawiadamiają 
pogrążeni w smutku

matka, żona, córki 
i rodzina

.________ G-24774

wyrobami produkowanymi 
w świec i e.

Na tym dyskusję zakoń
czono. W następnej części 
obrad plenum przewodni
czący komisji wnioskowej 
Wł. Skowron przedstawił

uwagi komisji do projek
tu uchwały, po czym ple
num uchwałę tę przyję
ło jednogłośnie. Następnie 
przemówił członek Biura 
Politycznego KC PZPR, I 
sekretarz KW PZPR w

Gdańsku Stanisław Kocio
łek (fragmenty przemówie
nia podajemy oddzielnie). 
Na zakończenie swego wy
stąpienia dotyczącego pro
blematyki II Plenum KC, 
Stanisław Kociołek ustosun

kował się do ogłoszonego 
ostatnio komunikatu Wo
jewódzkiego Urzędu Sta
tystycznego o wykonaniu 
planu I półrocza br. w woj. 
gdańskim.

(czes.)

Fra§menfy wystąpienia Si Kociołka
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nia środków inwestycyj
nych, w tym i na budow
nictwo mieszkaniowe, nie
zbędnych dla wykorzysta
nia rezerw, zwiększenia 
zmianowości i zwiększenia 
produkcji.

Projekty planów na rok 
1970 są wadliwe w około 
połowie badanych zakła
dów, gdyż przewidują spa 
dek produkcji w stosunku 
do założeń przyjętych w 
końcu ubiegłego, bądź na 
początku br. Oznacza to 
również zakładanie nie
prawidłowej relacji wza
jemnej pomiędzy produk
cją, zatrudnieniem i wy
dajnością. Aż 12 przedsię
biorstw nie przewiduje 
żadnego wzrostu wydaj
ności pracy. Projekty pla
nów na rok 1970 nie są 
należycie powiązane z pro 
pozycjami na lata 1971— 
75. Jest to w części spo
wodowane różnymi termi 
nami obu opracowań, jed
nak sytuacja ta wymaga 
radykalnej poprawy w naj 
bliższym czasie.

Opracowania dotyczące 
nowoczesności i jakości 
wyrobów są w bardzo licz 
nych przypadkach niepeł
ne. Wiele przedsiębiorstw 
nie dysponuje prawidłową 
oceną swoich wyrobów. 
Ten fakt każe przyjrzeć 
się krytycznie opracowa
niom zakładów klasyfiku
jących wyroby do A, B 
i C grun nowoczesności. 
Jeśli obecne listy tablic 
informacyjnych o wyro
bach wykazują brak ści
słych materiałów porów
nawczych, , to podważa to 

•rzetelność klasyfikacji do 
grun nowoczesności.

Plany, propozycje i za
miary przedsiębiorstw nie 
mają jeszcze swego kontr-

planu tj. stanowiska władz 
terenowych. Nie mamy 
jeszcze własnego, wypra
cowanego poglądu na kwe 
stie koncentracji i specja
lizacji w poszczególnych 
branżach gospodarczych za 
równo w planie central
nym, jak i terenowym. 
Nie określiliśmy ściśle 
branż, zakładów, które 
chcielibyśmy preferować 
w rozwoju. Najogólniej 
chodzi o szybszy niż do
tychczas rozwój przemy
słów precyzyjnych — je
steśmy silnym ośrodkiem 
kształcenia wykwalifiko
wanych kadr i takie prze
mysły, obok gospodarki 
morskiej, powinny być u 
nas rozwijane. Wspomnia
ne niedostatki i niedopra
cowania sygnalizują, że w 
toku realizacji uchwały II 
Plenum utrzymują się nie
które długotrwałe proble
my i trudności w kiero
waniu przedsiębiorstwami, 
zjednoczeniami.

Nie wypracowaliśmy je
szcze takiego zestawu eko 
nomicznych narzędzi i 
bodźców, by zmuszał on 
przedsiębiorstwa do mak
symalizacji produkcji, efek 
tywnego wykorzystania śród 
ków trwałych,' wzrostu 
wydajności, obniżki kosz
tów wytwarzania. Nega
tywnie należy ocenić bier 
ność w toku dotychcza
sowych prac w szeregu 
placówek naukowo-badaw 
czych. powiązanych z prze 
mysłem.

Wszystko to sprawia, że 
konsekwentna realizacja 
uchwały II Plenum KC 
staje się zadaniem o pod
stawowym znaczeniu go
spodarczym, społecznym i 
politycznym. Jest ona na
dal i będzie pierwszopla
nowym zadaniem woje

wódzkiej organizacji par
tyjnej.

Uważamy przede wszyst 
kim za konieczne konty
nuowanie prac analitycz
nych nad wykorzystaniem 
zdolności produkcyjnych. 
W szczególności chodzi o 
propozycje dotyczące osią
gania wskaźnika zmiano
wości 1,8 dla przemysłu 
elektromaszynowego, a lak 
że zwiększania wskaźnika 
zmianowości w pozosta
łych przemysłach. Wyni
kiem tych prac musi być 
rzeczowy aneks na lata 
1971—73 do planu na lata 
1971—75. Musimy trakto
wać ten aneks na równi z 
pracami nad planem na 
rok 1970 i na lata 1971— 
75. Konieczne jest konse
kwentne kontynuowanie 
badań nad nowoczesnością 
wyrobów, ich jakością i 
niezawodnością, dokona
nie badań i decyzji w spra 
wie wyboru asortymentów 
przyszłościowych. Wszyst
kie prace badawcze i pro 
pozycje do planów muszą 
uwzględniać wzrost wydaj 
ności pracy, zmniejszanie 
zapotrzebowania na ręce 
do pracy w latach 1971— 
75. Prace nad planem na 
rok 1970, nad aneksem do 
planu na lata 1971—73 o- 
raz planem na lata 1971— 
75 muszą przebiegać pod 
kątem inwestycji intensy
fikujących, tzn. pod ką
tem modernizacji parku 
maszynowego i urządzeń, 
koncentracji i specjaliza
cji produkcji, zwiększe
nia wskaźnika zmianowo
ści, a także; Inwestycji w 
budownictwie mieszkanio
wym i socjalnym,

Pozytywnie trzeba oce
nić dotychczasowy wysiłek 
i aktywność organizacji i 
instancji partyjnych w rea

lizacji uchwał II Plenum. 
Taka postawa jest nadal 
niezbędna, musimy być ra 
zem z załogami, robotnika
mi, administracją, we 
wszystkich fazach pracy.

Wytyczne organizacyjne 
na najbliższe miesiące uj
mujemy następująco:

należy w POP, KZ, na 
posiedzeniach egzekutyw 
komitetów powiatowych, 
miejskich i dzielnicowych 
ponownie omówić program 
wykorzystania rezerw na 
lata 1971—73. W tym sa
mym trybie omówić trze
ba program poprawy po
ziomu technicznego 
wyrobów w latach 1970 
—75, projekty planów 
na rok 1970 w za
kładach, które przyjęły 
niższe wskaźniki od uprzed 
nio zakładanych, projek
ty planu pięcioletniego 
przedsiębiorstw, i projek
ty planu terenowego. We 
wszystkich komitetach po 
wołać należy zespoły ak
tywu, których zadaniem 
będzie kontrola i pomoc.

Obecne plenum KW 
PZPR podkreśla nasze za
interesowanie problema
tyką prawidłowego roz
woju regionu. Chcemy 
wnosić większy wkład do 
skarbnicy gospodarki na
rodowej i równocześnie 
szybciej i lepiej rozwią
zywać problemy i usuwać 
utrzymujące się dyspropor 
cje w rozwoju samego re
gionu — w imię dobra 
społeczeństwa. Warunkiem 
realizacji tego zamiaru 
jest intensyfikacja pro
dukcji, produkcji dobrej i 
nowoczesnej, jest wzrost 
wydajności pracy. Stąd też 
wynika żywotna waga 
konsekwentnej i rzetelnej 
realizacji wytycznych II 
Plenum KC.

mmmm

‘ BARWNA FOTOGRAFIA NAJMILSZĄ 
PAMIĄTKĄ Z WAKACJI

Centralne 

Laboratorium 

Fotograficzne

Bydgoszcz, ul. Piękna 13

świadczy pełny zakres usług fotograficz
nych, a w szczególności:
■ wywoływanie filmów z kamer i błon 

fotograficznych barwnych i czarno-bia
łych zarówno negatywowych jak i odwra
calnych;
wykonywanie odbitek barwnych i czar
no-białych dowolnego formatu;

B powielanie pism i dokumentów najnow
szymi metodami technicznymi;

B usługi reporterskie;
ZLECENIA PROSIMY PRZESYŁAĆ POCZTĄ.

K-4885

GDAŃSKIE ZAKŁADY PREFABRYKACJ1 
w Gdańsku, ul. Żytnia 4-6

upłynnią
przedsiębiorstwom państwowym, spółdziel

czym i osobom prywatnym 
następujące materiały;

1) złom betonowy ä 92 zł za tonę
2) złom żelbetowy ä 216 zł za tonę
3) kamień polny ä 56 zł za tonę o gr. 

30—300 mm
oraz używane lecz nadające się do użytku 
oprzyrządowania do wyrobu elementów be
tonowych różnych.

„_____________________ 5154-K

j POMOC domowa na stałej POGOTOWIE telewizyjne, 
i do trzyletniego dziecka po-1 mistrz, Sylwester Ryszka,
; trzebna. Sopot, Powstań- tel. 22-13-47. Ś-10043
j ców Warszawy 27 m. 2.

________________ G24478
MURARZY, robotników i 
uczniów zatrudni Zakład 
Remontowo - Budowlany 
Keda, Zbychowska 5, Jan 
Krauze, godz. 18—20. S-9918

j PRACOWNIKA do gospo- 
i darstwa przyjmę. Anna Ku 
sina. Gołębiewo Wielkie — 
pow. gdański. G-24497

MICIE
SEGMENTOWE WYSZKOWSKIEJ 

F-KI MEBLI
POLECA NOWO OTWARTY

iamniiEiGi
MEBLOWY

WPHM w Gdańsku-Wrzeszczu 
ul. Waryńskiego 28/29 

_______ (róg Wajdeloty).

NAUKA

SPRZEDAŻ |
MOTOROWKĘ rybacką 10,5 
m, „Puck’’ 50 KM — pilnie 
sprzedam. Piasecki, Gorki 
Wschodnie 25. S-9933
WÓZEK spacerowy sprze
dam. Tel. 21-88-19. S-9914

PRACA
UCZNIA (najchętniej ze 
wsi) przyjmę. Mieszkanie 
i wyżywienie na miejscu. 
Piekarnia, Wrzeszcz, Ko
chanowskiego 9. G-24435

POMOC domowa na stałe 
potrzebna. Gdynia, Świę
tojańska 34, sklep z kon
fekcją damską. S-9911

STOLARZ meblowy, na sta 
le potrzebny. Stolarnia — 
Pruszcz Gdański, M. For
nalskiej, Kowalik. G-24276

DŁa młodzieży, która u- 
kończyła szkołę podstawo
wą i 16 lat, organizujemy 
kursy przyuczenia do za
wodu: elektromechanika,
ślusarza, introligatora, me
chanika pojazdowego, ma
larza i krawca. Dla mło
dzieży po maturze: tele-
radiomechanika, kreśleń 
technicznych maszynowych 
i budowlanych oraz ko
smetyczny. Zapisy przyj
muje Zakład Doskonalenia 
Zawodowego — Gdańsk- 
Wrzeszcz, Mi szewski ego 12, 
telefon 41-03-62. K-5099

RÓŻNE
POGOTOWIE telewizyjne 
tel. 21-37-78, Garski. Ś-9915

LEKARSKIE
SKÓRNE, weneryczne — 
dr Przylipiak, Długa 64/65, 
tel. 31-07-75. G-23516
dr Z. KRAJEWSKI ~ — 
skórne, weneryczne — 
Wrzeszcz, Grunwaldzka 24, 
telefon 41-06-47. G-23292

NIERUCHOMOŚCI
BARACZEK z ziemią, wła
sność hipoteczna — sprze
dam, Wrzeszcz, Wrzesz- 
czańska 19. G-24487

GOSPODARSTWO 15 ha, 
zabudowania, blisko Tcze
wa, tanio sprzedam. Plu- 
towski, Czarlin. G-24493

MOTORYZACYJNE
OPONY nowe, doskonała ja 
kość, (Austria) 560 X 15 - 
sprzedam. Sopot, Pstrow
skiegoi_17. G-24689
„MERCEDESA” 190 D/64",
czarnego, stan idealny — 
sprzedam. Oferty: Biuro
Ogłoszeń, Gdynia — pod 
S-9921.

PRACOWNICY POSZUKIWANI

Przedsiębiorstwo Upowszechnienia Prasy i Książki 
„Ruch” Oddział Rejonowy w Gdańsku, ul. Podgar- 
bary 10 poszukuje zaiaz sprzedawców do punktów 
sprzedaży „Ruch” położonych w śródmieściu Gdań
ska, dzielnicy Gdańsk-Orunia, Gdańsk-Nowy Port, 
Gdańsk-Nowe Ujeścisko. Pruszcz Gdański. Poszukuje
my również sprzedawcy do Klubu Prasy i Książki 
„Ruch” w Kaczkach oraz w Cieplewie. Zgłoszenia 
j. w., pokój nr 3. 5135-K

„dziennik BAŁTYCKI", Gdańsk, Targ Drzewny *-1 TELEFONY’ centrala - 3l-ao-4i «ekietarlat rednkMi ««mi ... ............................... ....... ..................................—-----------
„Śmiało 1 szczerze” 3120-62, hala maszyn 31-28-51 Inne działy tączy centrala Red nocna 31-05 a-M»?9 mVo‘,z,ał ^osp.-morskl «-63-28, dział terenowy 11-18 87 sekretarz reciakdi u n-a
ODDZIAl REDAKCJI W ELBLĄGU, ul. Grunwaldzka 31. tel. 20-95 ■ Pismo redaguje KOl EG, M w Szie Jerz^^ M^n ,^,?S,k Tar« Drzewny 3-7. tel. 31-33-80 oraz Gdynia, ul Świętojańska ł tel i, «4 » 
sekretarz redakc ji, r Bolduan, M Truskolaska ■ Nakładem Gdańskiego Wydawnictwa P at wegf rsw prasa” ■ wcliilV J~ re5)aktor nacz.elny Wł Mroczkowski - zastępca red naczelnego W MężnieW
oocztowa ■ Skład ł druk Prasowych Zakładów Graficznych RSW „Prasa” w Gdańsku I zim im H Wszelkich informacji w sprawie warunków prenumeraty udz&ui. ,„"Awu „Ruchu"\aOti
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Zadania wojewódzkiej organizacji partyjnej
w realizacji uchwały II Plenum KC PZPR

Fragmenty zagajenia sekretarza KW PZPR Wl. Stażewskiego na Plenum KW
WKRACZAMY w de

cydującą fazę reali
zacji postanowień II 
Plenum Komitetu Central

nego naszej partii dotyczą 
cych opracowania zakłado
wych projektów nowego 
planu 5-letniego.

Przystępując do organi
zowania pracy nad wyko
naniem uchwały II Ple
num wskazywaliśmy na 
znaczenie tego przygoto
wawczego etapu. Podkreś
laliśmy niejednokrotnie, że 
treści ekonomiczne i poli
tyczne zawarte w decy
zjach II Plenum o „oddol
nym” trybie opracowania 
planu 5-letniego będą mo
gły być wydobyte w pełni 
tylko wtedy, jeżeli we 
wszystkich zakładach w 
sposób możliwie najgrun- 
towniejszy dokonana zosta 
nie ocena wykorzystania 
ich obecnych możliwości 
produkcyjnych i obiektyw
nie zostanie oceniony po
ziom techniczny, jaki re
prezentują ich wyroby.

Dlatego ważnym nurtem 
pracy partyjnej w tym 
pierwszym okresie, obok 
pracy szkoleniowej i wy
jaśniającej treść i znacze
nie uchwały II Plenum 
była organizatorska i kon
trolna działalność związa
na z oceną możliwości lep 
szego wykorzystania mocy 
produkcyjnych zakładów, 
poprawy poziomu produk
cji oraz szybszego zakoń
czenia i włączenia do eks
ploatacji realizowanych in 
westycji. Prace te związa
ne były z opracowaniem 
projektów planów produk 
cyjnych na rok 1970.

W działalności partii cho 
dziło o to, aby od począt
ku realizacji uchwały, od 
etapu wstępnego zapew
nić szeroki społeczny cha
rakter prac nad planem, 
aby nie dopuścić do sforma 
lizowanego wąskiego wpro 
wadzenia prac planistycz
nych.

Przedstawiając na ple
narnym posiedzeniu Komi
tetu Wojewódzkiego ocenę 
pierwszych wersji progra
mów działania pragniemy z 
całą mocą podkreślić wiel
kie znaczenie tej pracy dla 
całości prawidłowej reali
zacji uchwały II Plenum. 
Bez ich rzetelnego dopra
cowania trudno będzie mó
wić o efektywnych ekono
micznie pięcioletnich pla
nach rozwoju poszczegól
nych gałęzi przemysłu jak 
też o zbudowaniu dobre
go programu rozwoju re
gionu.

Aby próbować zmierzyć 
dorobek pierwszego etapu 
prac nad realizacją uch
wały II Plenum należy od
powiedzieć na następują
ce pytania:
• jaki wzrost wykorzysta 

nia majątku trwałego 
zainwestowanego w 
przemyśle województwa 
można osiągnąć w wyni
ku opracowanych pro
gramów?

• jakie dodatkowe możli
wości produkcyjne one 
ujawniły?

© w jakim stopniu pod
niesie się techniczny po 
ziom wyrobów przemy
słu?

’Analiza podjętych i oprą 
cowanych projektów pla
nów pozwala sformułować 
pogląd, że przedstawione 
KSR materiały analityczne, 
nie były pełne i odzwier
ciedlają tylko częściowe 
możliwości wyzwolenia ist
niejących rezerw produkcyj 
nych. Wynika to przede 
wszystkim z tego, że w 
większości przedsiębiorstw 
program wykorzystania re
zerw, a w niektórych na
wet analizę wykorzystania 
parku maszynowego, prze
prowadzono jedynie z punk 
tu widzenia zadań plano
wych na rok 1970.

Takie opracowania uwa
żamy za niewystarczające. 
W całym przemyśle klu
czowym, a w szczególnoś
ci w zakładach przemysłu 
maszynowego, analiza re
zerw produkcyjnych powin 
na być podstawą do opra

cowania zakładowych pro
gramów wykorzystania mo 
cy produkcyjnych, mierzo
nych nie według kryterium 
wytycznych planu produk
cyjnego, lecz według 
wskaźnika wykorzystania 
maszyn określonego w ma
teriałach II Plenum doce
lowo na rok 1973 w wyso
kości 75 proc. i wskaźnika 
zmiano'węśei robotników 
bezpośrednio produkcyj - 
nych — 1,8.

Wszędzie tam, gdzie a 
analizy obciążenia maszyn 
i urządzeń nie wyciągnię
to wniosków idących w 
tym kierunku domagać się 
będziemy ich opracowania 
i włączenia do programu 
wykorzystania rezerw pro
dukcyjnych na lata 1970 — 
1973, który stanowić bę
dzie aneks do planu pię
cioletniego przedsiębior
stwa.

Jeśliby jednak nawet o- 
graniczyć się do badania 
wyników analizy mocy pro 
dukcyjnych, odniesionych 
do zadań roku 1970, to o- 
cena projektów również 
nie może wypaść pozytyw
nie.

Szczegółowe porównania 
wykazują, że między inny
mi w wyniku prac nad re
alizacją II Plenum 48 
przedsiębiorstw znalazło 
możliwości podwyższenia 
pierwotnych założeń 1 przy 
jęcia w projektach pla
nów produkcji wyższej 
niż uprzednio zakładano. 
Wśród nich znajduje się 17 
przedsiębiorstw przemysłu 
elektromaszynowego i okrę 
towego.

Natomiast 41 przedsię
biorstw, w tym 9 przed- 
siębiorstw przemysłu elek
tromaszynowego i okręto
wego obniżyło wartość pro 
dulceji globalnej w stosun
ku do pierwotnych zało
żeń. Znajdują Się wśród 
nich takie zakłady jak: Sto 
cznia im. Komuny Parys
kiej, „Elmor”, „Hydroster”, 
Zakłady Mechaniki Precy
zyjnej, Malborska Fabryka 
Wentylatorów, zakłady prze 
mysłu materiałów budow
lanych i wreszcie 2 nowe 
inwestycje naszego woje
wództwa — GZNF i ZFS- 
-Łubiana.

W tych przedsiębiorst
wach wyników pracy nad 
wyzwalaniem rezerw pro
dukcyjnych nie można o- 
cenić pozytywnie. Jednost
ki nadrzędne wspólnie z 
terenowymi organami pla
nowania powinny szczegó
łowo przebadać możliwości 
produkcyjne tych zakładów 
— bądź w ich planowej, 
profilowej produkcji bądź 
też wr zadaniach koopera
cyjnych, w celu pełniejsze
go wykorzystania posiada
nych urządzeń.

PODSTAWĄ działania 
w dziedzinie wyzwa
lania rezerw była a- 

naliza różnych składników 
potencjału produkcyjnego 
zakładów przemysłowych i 
przedsiębiorstw budowla
nych i transportowych.

W przedsiębiorstwach tych 
wykonano poważną kon
kretną pracę dla określe
nia stopnia wykorzystania 
parku maszynowego.

Stan niepełnego wyko
rzystania maszyn w na
szym przemyśle i budowni 
ctwie był zjawiskiem zna
nym z przeprowadzanych 
w latach ubiegłych wycin
kowych analiz i ocen. Tak 
np. analiza Narodowego 
Banku Polskiego wykazy
wała w badanych 33 przed 
siębiorstwach w roku 1967 
ponad 800 maszyn nieczyn
nych, tj. około 6 proc. 
parku maszynowego tyćh 
przedsiębiorstw. Znacznie 
większe rezerwy kryły się i 
kryją w niepełnym obcią
żeniu maszyn w stosunku 
do pracy dwuzfnianowej.

Ten stan został w wyni
ku prac przeprowadzo
nych w przemyśle po II 
Plenum szczegółowo roz
poznany. Ujawniło to np. 
w niektórych zakładach 
przemysłu elektromaszyno
wego grupy obrabiarek, 
których wykorzystanie nie 
przekracza 30—50 proc. i

pozwoliło na opracowanie 
przedsięwzięć umożliwiają
cych zwiększenie produk
cji poszczególnych wydzia
łów w roku 1970. Do zakła 
dów przewidujących takie 
przedsięwzięcia należą mię 
dzy innymi „Zamech” w 
Elblągu, Fabryka Przekład 
ni Samochodowych w 
Tczewie, „Elmor”, Stocznia 
Gdańska im. Lenina. Nato
miast pogłębienie prac w 
tym“ kierunku konieczne 
jest' jeszcze w- Stoczni im. 
Komuny Paryskiej, „Hy
drosferze”, Pomorskiej Fa
bryce Gazomierzy w Tcze
wie.

Rozpoznanie to było tak
że podstawą określenia wą 
skich przekrojów w zdol
ności produkcyjnej zakła
dów w roku 1970 i opra
cowania wniosków zmie
rzających do ich usunięcia. 
Do zakładów, które efek
tywnie wykonały tę pracę 
zaliczyć można: „Zamech”, 
„Elmor” i „Hydroster”. Na
tomiast na dalsze lata prak 
tycznie żaden z zakładów 
nie opracował komplekso
wego programu efektyw
niejszego wykorzystania 
maszyn. Uważamy, że pro
gramy takie powinny być 
wykonane.

Pozytywnie oceniając 
prace rozpoznawcze i ana
lityczne, wykonane w prze 
myślę w zakresie produk
cyjnego wykorzystania ma
szyn i urządzeń, wypada 
jednak poczynić krytycz
ne uwagi odnośnie zasięgu 
wniosków, jakie zakłady z 
tej analizy wyprowadzają. 
Chodzi o to, że żaden ze 
znanych KW programów 
nie zawiera propozycji o- 
graniczenia ilości maszyn 
w grupach maszyn nisko 
Wykorzystanych, bądź,, też 
znalezienia dla nich dodat
kowych sposobów, wykorzy 
stania. Tego rodzaju moż
liwości powinny być w to
ku dalszych prac rozpatrzo 
ne przez służby technolo
giczne i ekonomiczne przed 
siębiorstw.

Ważnym składnikiem wy 
korzystania mocy produk
cyjnej przedsiębiorstw jest 
zmianowość pracy. Zagad
nienie to powinno być w 
obecnym etapie prac po
traktowane z najwyższą u- 
wagą ze względu na jego 
wielkie znaczenie dla o- 
pracowania planów 5-łet- 
nich nie tylko zakładów 
przemysłowych lecz także 
planu terenowego.

Praca przemysłu woje
wództwa gdańskiego cha
rakteryzuje się dotychczas 
niskim wskaźnikiem zrnia- 
nowości i jest to podstawą 
oceny stwierdzającej ist
nienie dość znacznych re
zerw produkcyjnych w na
szym. przemyśle.

Zwracaliśmy niejedno
krotnie uwagę na to, iż 
współczynnik zmianowośei 
pracy uległ w ostatnich la
tach obniżeniu. Wpłynął 
na to przede wszystkim 
wzrost zatrudnienia w 
przemyśle okrętowym i 
przemyśle elektromaszyno
wym, które wykazują naj
niższą zmianowość pracy.

Istnieje więc ważna spo
łecznie i pilna potrzeba za
stosowania środków z wiek 
szającyeh współczynnik 
zmianowośei. Szczególnie 
duża jest ta potrzeba w 
odniesieniu do przemysłu 
elektromaszynowego, okrę
towego, a w’ budownictwie 
do wielozmianowej pracy 
sprzętu zmechanizowanego 
i transportu.

Jak wielkie to ma zna
czenie w tej ostatniej dzie
dzinie niech świadczy przy 
kład Gdańskiego Przed
siębiorstwa Budownictwa 
Miejskiego, w którym po 
analizie zaplanowano na 
rok 1970 uzyskać współ
czynnik zmianowośei pra
cy żurawi budowlanych 
1,48 zamiast pierwotnie za
kładanego 1,42. To zwięk
szenie wskaźnika o 0,06 po
zwoliło uzyskać zwiększe
nie produkcji o 3,5 min zł 
i wzrost wydajności pracy 
o 2 tys. złotych na 1 ro
botnika.

Przewidywane wzrosty 
wskaźnika zmianowośei na

rok 1970 są nieproporcjo
nalne do planowanego 
przez zakłady ogólnego 
wzrostu zatrudnienia.

W ogólnym przyroście 
zatrudnienia w 8 za
kładach przemysłu 

maszynowego w latach 
1968—70 wzrost zatrudnie
nia wskaźnika zmianowo- 
ści pracy wynosi zaledwie 
23 proc. ogólnego wzrostu 
zatrudnienia.

Zakłady praktycznie nie 
podjęły poważniejszych 
prac dla ustalenia zadań 
w zakresie podwyższenia 
współczynnika zmianowoś- 
ci na lata 1971—73. Kon
trole KW stwierdziły małe 
zainteresowanie zakładów 
tym zagadnieniem moty
wowane deficytem siły ro
boczej, kadr kwalifikowa
nych i brakami w zaple
czu socjalnym zakładów. 
Są to argumenty niesłusz
ne w odniesieniu do lat 
1971—73. Chodzi-właśnie o 
to, aby z wyprzedzeniem 
paroletnim można było za
planować i zrealizować 
przedsięwzięcia umożliwia 
jące wzrost zmianowośei w 
planie terenowym, przewi
dzieć w bilansie zatrudnie
nia odpowiedni rozdział 
zasobów siły roboczej, zor
ganizować odpowiednio 
szkolenie zawodowe, opra
cować odpowiednio do po
trzeb zakładów rozmiesz
czenie budownictwa miesz
kaniowego.

Należy więc uchwałą 
dzisiejszego posiedzenia ple 
narnego zobowiązać wszy
stkie przedsiębiorstwa, a 
w szczególności zakłady 
przemysłu maszynowego 
niezależnie od ich podpo
rządkowania resortowego, 
aby przeprowadziły odpo
wiednie prace przygotoą 
wawcze i włączyły do pro
gramu wyzwalania rezerw 
na lata 1971—73 przed
sięwzięcia zapewniające 
wzrost zmianowośei pracy 
w7 granicach przewidzia
nych w materiałach II Pio 
mini i instrukcjach resor
towych.

Dalszym składnikiem re
zerw produkcyjnych i istot 
nym czynnikiem podwyż
szania efektywności pro
gramów inwestycyjnych 
jest właściwe, zgodne z 
ich przeznaczeniem zago
spodarowanie powierzchni 
budynków produkcyjnych.

W opracowywaniu progra 
mów zakładowych przed
siębiorstwa zwróciły uwa
gę na tę sprawę przede 
wszystkim z punktu wi
dzenia deficytów powierz
chni produkcyjnej. Doty
czy to Zakładów Teletech
nicznych T-10, „Bimetu”, 
Gdańskiej Stoczni Remon
towej.

W toku dalszej pracy nad 
programem wyzwalania re 
zerw należy postulować 
pogłębienie oceny wyko
rzystania powierzchni pro
dukcyjnej w Stoczni im. 
Komuny Paryskiej, Zakła
dach Radiowych T-21, „El- 
morze”, Gdańskiej Stoczni 
Remontowej i Zakładach 
Mechaniki Precyzyjnej.

W dziedzinie określa
nia profilu produkcyjnego 
przedsiębiorstw, wydłuża
nia seryjności i koncentra
cji produkcji tak wnioski 
wcześniejsze zakładów jak 
i zawarte w programach 
opracowanych w czerwcu 
br. oznaczają pewien po
stęp. Oceniamy, że wyko
nane opracowania pozwolą 
na właściwe ukształtowa
nie w przyszłym 5-leciu 
asortymentu produkcji „El- 
moru”, „Hydrosteru”, „Za- 
mechu” i Pomorskiej Fa
bryki Gazomierzy. W toku 
załatwiania przez resort 
i zjednoczenie jest ostate
czne wyprofilowanie pro
dukcji zakładów elektro
nicznych na nowej bazie 
organizacyjnej przedsiębior 
stwa wielozakładowego.

Dla naszego wojewódz
twa istotne znaczenie 
ma również prawidłowe 
ukształtowanie powiązań

kooperacyjnych przemy
słu okrętowego. Przyjętym 
kierunkiem jest zwiększe- 
nie udziału wartości do
staw kooperacyjnych wy
twarzanych w zakładach 
podległych Zjednoczeniu 
Przemysłu Okrętowego mię 
dzy innymi drogą przejmo 
wania przez to zjednocze
nie przedsiębiorstw podle
głych innym jednostkom.

Należy w związku z tym 
wysunąć postulat, aby Zje
dnoczenie Przemysłu Okrę 
towego przekazało przed
siębiorstwom definitywne 
stanowisko w sprawie pro
pozycji specjalizacyjnych 
zakładów maszynowych 
podległych zjednoczeniu w 
terminach umożliwiających 
uwzględnienie ich w pro
jektach planów zakłado
wych, a resort przemysłu 
ciężkiego — w stosunku 
do propozycji koncentracyj 
nych wysuwanych w dzie
dzinie kooperacji przez zje 
dnoczenie.

Sprawa koncentracji pro 
dukcji i jej profilowania 
odgrywać powinna także 
poważną rolę w przygoto
wawczych pracach do pla
nu 5-letniego drobnego 
przemysłu — państwo
wego i spółdzielczego. 
W toku dotychczasowych 
prac osiągnięto pewien po
stęp polegający na ściślej
szym określeniu specjali
zacji spółdzielczych zakła
dów w branżach odzieżo
wej, dziewiarskiej i obuw
niczej. Opracowano także 
koncepcje połączenia 9 
spółdzielni w 4 spółdzielnie 
większe, silniejsze techni
cznie i organizacyjnie. Na
dal za niezadowalające na
leży uznać zamierzenia lion 
centracyjne w branży me
talowej — a w szczególności 
w produkcji kotłów c. o. — 
który to proces WZSP za
mierza rozłożyć na całe 
przyszłe pięciolecie.

DRUGIM ważnym kie
runkiem prac zakła
dowych w okresie 

przygotowawczym była o- 
eena stopnia nowoczesnoś
ci i jakości wyrobów za
kładu i sformułowanie za
mierzeń w zakresie uno
wocześnienia konstrukcji 
craz nowych uruchomień.

Dla przeprowadzenia 
ocen nowoczesności wyro
bów, technologii wytwa
rzania i jakości produkcji 
zebrano w zakładach wie
le wartościowego materia
łu informacyjnego. Roz
patrzono też na ogół w 
przedsiębiorstwach warun
ki i możliwości podwyższe
nia udziału wyrobów w 
grupie nowoczesności A. 
W wyniku tego powstały 
wartościowe opracowania 
wykonane w „Zamechu”, 
„Elmorze” i Stoczni im. 
Komuny Paryskiej. Nie 
możemy jednak dziś 
stwierdzić, że wszystkie 
zakłady dysponują zadowa 
łającym materiałem po
równawczym i że posiada
ne dane wykorzystały dla 
określenia zamierzeń na 
lata przyszłe. Świadczą o 
tym zarówno braki analiz 
porównawczych z wyroba
mi zagranicznymi (np. w 
40 proc. badanych przed
siębiorstw przemysłu ma
szynowego) jak i zalecenia 
Konferencji Samorządu Ro 
botniczego nakazujące kon 
tynuować dalsze prace w 
tej dziedzinie.

W tym zakresie szczegół 
nie istotny był w pracach 
zakładowych udział przed
stawicieli biur konstruk
cyjnych i placówek zaple
cza naukowo-badawczego. 
Komitet Wojewódzki po
czynił przygotowania, aby 
udział ten organizacyjnie 
zapewnić. Do współpracy 
z przedsiębiorstwami zo
stali wyznaczeni przedsta
wiciele instytutów nauko
wych i biur projektów, a 
także pracownicy naukowi 
politechniki i informacja o 
tym została przekazana za
kładom. Zebrane przez Wy

dział Przemysłu KW infor 
macje wskazują, że udział 
ten był bardzo niewielki. 
Przyczyny tego leżą — jak 
się wydaje — po obu stro
nach. Mała była inicjaty
wa zakładów przemysło
wych w formułowaniu za
gadnień i wysuwaniu prob 
leniów wymagających kon
sultacji ze stanem pracow
ników zaplecza konstrukcyj 
no-badawczego, zaś insty
tuty nastawiały się bar
dziej na opracowania więk 
szych tematów niż na po
moc w formie doraźnych 
konsultacji.

A przecież w dziedzinie 
podnoszenia nowoczesności 
wyrobów przemysłu elek
tromaszynowego jest w za
kładach naszego woje wódz 
twa sporo do zrobienia.

Zakłady nasze stoją 
przed ważnymi problema
mi podniesienia technicz
nego poziomu produkcji 
już dzisiaj, nie mówiąc 
już o odleglejszych w cza
sie problemach rozwojo
wych. Istnieje tu szerokie 
pole dla inicjatywy kadry 
technicznej przedsiębiorstw 
i współpracy z placówka
mi konstrukcyjnymi i ba
dawczymi w celu zwięk
szenia tempa unowocześ
nienia wyrobów naszego 
przemysłu.

Wypada więc także po
stulować głębsze, konkret
niejsze zajęcie się tymi 
tematami ze strony komi
tetów zakładowych i in
stancji miejskich i powia
towych w okresie najbliż
szych 2 miesięcy.

PRZEDSTAWIONE tu 
zagadnienia nie wy
czerpują oczywiście 

treści pracy pierwszego e- 
tapu realizacji postanowień 
II Plenum .Komitetu Cen
tralnego. Jej częścią jest 
szeroka, praca szkoleniowa 
z aktywem partyjnym i go 
spodarczym, jest wysiłek 
aby dotrzeć z inicjatywą o 
problematyce ogólnej i za
kładowej do załóg, są pod
jęte prace nad usprawnie
niem procesu inwestycyjne 
go i przyspieszeniem reali
zacji zadań inwestycyj
nych, prace przygotowaw
cze do opracowania efek
tywnego z punktu widze
nia zaspokojenia potrzeb 
społecznych planu tereno
wego.

Prace te trwają i wyma
gają uwagi oraz opieki ze 
strony wojewódzkiej orga
nizacji partyjnej. Jak bo
wiem można wstępnie oce
niać w pracach tych wystę 
puje nierównomierne nasi
lenie i nie zawsze ich wy
niki są współmierne do 
włożonego wysiłku. Wszel
kie zaległości ujawnione w 
pierwszym etapie muszą 
więc być nadrobione, a lu
ki uzupełnione.

W okresie od maja do 
połowy lipca br. notujemy 
duży wkład wysiłków akty 
wu partyjnego, egzekutyw 
komitetów zakładowych, eg 
zekutyw komitetów powia
towych, miejskich i dziel
nicowych w organizacyjne 
ujęcie prac nad realizacją 
zadań wynikających z in
strukcji Sekretariatu Korni 
tetu Centralnego. Pozytyw
nie też ocenić trzeba dzia
łalność aktywu propagan
dowego i szkoleniowego 
troszczącego się o zapozna
nie załóg z problemami, któ 
re były przedmiotem obrad 
II Plenum.

Jeśli jednak dzisiaj 
stwierdzamy istotne braki 
w opracowanych progra
mach, jeśli stwierdzamy, 
że nie znalazły one pozy
tywnego odbicia we wskaż 
nikach planu, przemysłu 
województwa na rok 1970 
to znaczy, że przy skrupu
latnej ocenie prac organi
zacyjnych — powiedziałbym 
ocenie ilościowej — nie 
wszędzie dostatecznie zwró 
cono uwagę na to, jaki o- 
stateczny efekt gospodarczy 
powinny one przynieść i w 
jakiej proporcji stoi on do 
możliwości zakładów.

Stąd wniosek, że w cią
gu najbliższych dwu miesifę 
cy inspirująca i kontrolna 
działalność instancji partyj 
nych nie może osłabnąć, a

zdecydowanie nasilić się po 
winny w niej następująca 
zagadnienia:

ü ocena metodycznej po 
prawności prowadzonych 
prac z punktu widzenia ich 
właściwej kolejności — od 
analitycznego określenia 
wykorzystania wszystkich 
elementów mocy produkcyj 
nej zakładu do opracować 
nia dyrektyw działania;

© głębsze sprawdzanie, 
jakie skutki we wskaźni
kach planu i wskaźnikach 
wykorzystania mocy pro
dukcyjnej przemysłu dają 
projekty rozwiązań propo
nowane do ujęcia w pro
gramach ;

© zwrócenie uwagi na o- 
pr&cowanie przez przedsię 
biorstwa zamierzeń zapew
niających podniesienie zmia 
nowości pracy — gdyż jest 
to element, który szczegól
nie niezadowalająco został 
opracowany w pierwszym 
etapie;

# odrębne poddanie kry
tycznej ocenie części pro
gramów dotyczących uno
wocześnienia wyrobów I 
skontrolowanie czy w do
statecznym stopniu wciąg
nięty został do tych prac 
aktyw Naczelnej Organiza
cji Technicznej i przedsta
wiciele biur konstrukcyj
nych i placówek naukowo- 
badawczych.

Wymaga to wzmocnienia 
pracy aktywu zapewniają
cego więź między zakłada 
mi a instancjami partyjny 
mi. Opierając się na do
świadczeniach Komisji KW 
i Komitetu Elbląskiego moż 
na stwierdzić, że lepsze wy 
niki daje utworzenie więk
szych zespołów konsul tacy j 
nych (w liczbie 6—7 osób), 
współpracujących z kilko
ma pokrewnymi branżowo 
komitetami zakładowymi 
niż rozpraszanie aktywu w 
formie tzw. trójek zakłado 
wych czy indywidualnych 
łączników-konsultantów.

Wzmocnienie kontroli, po 
głębienie merytorycznej o- 
ceny opracowanych już pro 
gramów i wykonywanych 
prac uzupełniających do 
nich, nie może i nie powin 
no być robione jedynie si
łami instancji partyjnych. 
Dlatego postulujemy jesz
cze silniejsze niż dotąd na
wiązanie współpracy instan 
cji ze zjednoczeniami oraz 
z przedstawicielami instytu 
tów przemysłowych 1 biur 
konstrukcyjnych. W ciągu 
najbliższego miesiąca po
winny odbyć się też nara
dy nad problemami planu 
pięcioletniego zakładów, or 
ganizowane przez zakłado
we organizacje NOT i PTE,

Uważamy też za celowe 
aby egzekutywy podstawo
wych organizacji partyj
nych w zjednoczeniach I 
biurach konstrukcyjnych 
na zebraniach w sierpniu 
oceniły pracę swoich człon 
ków oddelegowanych do 
współpracy z zakładami.

CELEM przedsięwzięć, 
które dziś omawiamy 
— jest uzyskanie w 

przedsiębiorstwach real
nych i rzeczowych, lecz za 
razem pełnych programów 
wjrzwalania rezerw na la
ta 1970—1973. Stanowić one 
mają odrębną, ale ściśle po 
wiązaną z resztą część pro 
jektów planów 5-letnich — 
i muszą być obecnie rów
nolegle opracowywane.

Mamy na to praktycznie 
niewiele więcej ponad dwa 
miesiące, w czasie których 
skrystalizować się powinna 
pełna wizja 5-letniej przy
szłości zakładów przemysłu 
wych. Czeka nas w ciągu 
tych 2 miesięcy duża or
ganizatorska praca nad sze 
rokim omówieniem z załoga 
mi koncepcji planu inwesty 
cyjnego czeka nas odpowie 
dzialne wypracowanie efek 
tywnych koncepcji inwesty 
cyjnych w przedsiębiorst
wach i przedstawienie ich 
załogom. Będzie do tego ko 
nieczna wysoka mobilizacja 
dużej części wojewódzkiej 
organizacji partyjnej, bę
dzie potrzebny wielki wysJ 
łek instancji partyjnych, 
aby wszystkie nurty tych 
prac ze sobą zharmonizo
wać, żadnego nie zaniedbać 
i prawidłowo oceniać ich 
wyniki.
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W niedzielne popołudnie

JFi

Coraz bardziej popu
larne stają się wśród 
mieszkańców trójmiasta 
niedzielne wycieczki nad 
jeziora. Taką miłą miej 
scowością wypoczynko 
wą jest także Przywidz. 
W niedzielne popo
łudnie jest tu tłok. 
Bo Przywidz ma wła
śnie jezioro i dużo 
zieleni, a poza tym po
łożony jest przecież nie-
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daleko Gdańska. Dużym 
plusem jest tu również 
niezły dojazd autobu
sami.

Fot. Wł. Nieżywiński

Mowy hotel i dom technika w Gdańsku

Zapraszamy do konkursu.
Nareszcie zapadła osta

teczna decyzja rozpoczęcia 
zabudowy zaniedbanego 
placu przy ul. Rajskiej w 
centrum Gdańska. A więc 
już z początkiem przyszłe
go roku GPBM rozpoczy
na zagospodarowanie całe
go placu, a przede wszyst
kim przygotowanie wyko
pów pod planowane, jako 
pierwsze, dwa obiekty, tj. 
hotel orbisowski i dom 
technika.

Jak nas poinformowano, 
pełną dokumentację wyko
nawca ma otrzymać jesz
cze wre wrześniu br. Prze
widuje się przerób około 
10 milionów, co stanowi 
niewiele ponad 10 proc. 
ogólnej sumy wartości ro
bót budowlanych, nie li
cząc dokumentacji, koszto-

Milenia
Dziś i jutro w Operze Bał

tyckiej odbędą się dwa ostat
nie przedstawienia przed prze
rwą urlopową. Dziś tj. 3o bm. 
zobaczymy „Madame Butter
fly” G. Pucciniego z artystką 
Opery Poznańskiej Barbarą Za 
góPzanką w roli Butterfly. 
Spektakl operowy poprowadzi 
Grzegorz Sutt.

Jutro tj. 31 bm. — opera 
G. Verdiego „Trubadur”. Pro
wadzi — Jerzy Procner. W 
partiach solowych wystąpią: 
M. Zielińska, A. Kozlov/ska, 
F. Warecki. Cz. Babiński, K. 
Sergieł M. Nysler, F. Lewan
dowski! P. Trzebiatowski. Po
czątek przedstawień o godz. 
19.

Po „Roxanie44 - „Feniks“
We wczorajszym nume

rze ,Dziennika” na cenzu
rowanym znalazła się gdyń 
ska kawiarnia „Roxana”, w 
której odstraszano gości 
„remanentem”. Dziś na
stępny kwiatek z gastrono
micznej łączki. Tym razem 
sygnał z Gdańska. Otóż 28 
bm. w „Feniksie” na Przy 
morzu o godz. 13 odmówio
no naszej czytelniczce (na
zwisko i adres znane re
dakcji) podania obiadu tłu Hu.«iwiuwiniHgg 
macząc się „odgórnym za
rządzeniem”. Zarządzenie 
to ponoć nakazuje „Fenik
sowi” od godz. 13 _ do 15 
przerywać obsługę gości, 
nie będących wczasowicza
mi z obiektów FWP.

Nie pomogły prośby, ani 
nawet wstawiennictwo kel 
nerki u szefa kuchni. Mi

mo że od godz. 13 do 
13.30 w lokalu ziało pust
ką (tylko przy dwu sto
likach siedzieli piwosze), a 
na horyzoncie nie pojawił 
się żaden wczasowicz — 
nasza czytelniczka obiadu 
nie otrzymała. Nie otrzy
mała również książki za
żaleń i nie dowiedziała się, 
dlaczego brak jakiejkol
wiek wywieszki informują
cej, że nie wydaje się po
siłków między godz. 13 a 
15.

Jar

„Raid
księżycowy“

„Bąbelki” zapraszają jutro 
tj. 31 bm. na „rajd księżyco
wy”. Spotkanie o godz. 18.30 
przy pętli trolejbusowej w So
pocie. Trasa: Sopot — Dolina 
Echa — Kamieany Potok.
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Śmiało 33 szczerze j
„Administracja - contra lokator“ ]

Z liczby skarg na admi
nistracje budynków miesz
kalnych napływających do 
nas w ostatnich tygod
niach można wnioskować, 
że ADM-y pracują na 
zwolnionych, urlopowych 
obrotach. Niewiele więc lo
kator może załatwić. Czyż
by prośby i życzenia były 
aż tak wygórowane? Posta
ramy się w skrócie przed
stawić, w jakich to w zasa
dzie drobnych sprawach 
muszą się czytelnicy aż do 
redakcji zwracać po po
moc.

Piszą więc do nas pielęg
niarki J. K. i Z. T. z So
potu. „Kilkakrotnie zawia
damiałyśmy ADM o pęk
nięciu ściany w domu przy

® Ob. Jerzy Bełdzikow- 
ski z Orłowa. Pana sprawę 
przekazaliśmy głównemu 
inżynierowi ZURiT. Prosi
my o skontaktowanie się z 
nim telefonicznie (31-87-26), 
Obiecał nam, że Panu po
może.
• Oburzeni pasażerowie.

WPK GG zawiadomiło nas. 
że kierowcy autobusu li
nii 117 — za niezatrzyma
nie wozu na przystanku 
na „żądanie” oraz za zło
śliwość w stosunku do pa
sażerów — udzielono kary 
regulaminowej. .Jednocześ
nie dyrekcja WPK GG za 
naszym pośrednictwem prze 
prasza wszystkich oasaża- 
rów.

Ob: Marek Hendrych
zam. Gdynia-Witomino, ul,. 
Słoneczna 13 m. 1 znalazł 
w wagonie kolei elektrycz
nej teczkę. Ob. Kamiński. 
Gdynia, ul. Obrońców Wy
brzeża 13 kl. C m 11 (tel. 
21-73-98) znalazł kapsel do 
samochodu „Fiat”. Ob. Kul 
czyk, zam. Gdynia, ul. Ma
tejki 5-7 m. 11 (tel. 22-22-71) 
znalazł w pociągu elektry
cznym okulary zielone — 
przydymione. W dziale 
„Śmiało i szczerze” pokój 
319 jest do odebrania (w 
godzinach od 10—16) port
fel z dokumentami na naz
wisko Henryk Bryiśki.

Sądzimy, że Wojewódz 
kie Zrzeszenie Gospo
darki Komunalnej w 
Gdańsku wyciągnie z 
tych faktów odpowied
nie wnioski, a w stosun 
ku do winnych zanied
bań — konsekwencje.

GDANSK, Opera, „Madame 
Butterfly”, g. 19. — Teatr
Wielki, Kabaret „Owca”, g. 
20. SOPOT, Opera Leśna, 
„Śląsk”, g. 20. Letni, Kaba
ret „Dudek”, godz. 20. —
— Non-Stop (Sopot-Wyści- 
gi), „Breakout” i „Pięciń”, g.
17.30 do 21.30. GDYNIA, Mu
zyczny, „Nocleg w Apeni
nach”, „Figle szatana”, godz. 
19.15.

ul. Kopernika 6. Pracowni
cy ADM do dnia dzisiejsze
go nie przeprowadzili żad
nych prac zabezpieczają
cych, tłumacząc wszystko 
„siłą wyższą” — przedtem 
„falą mrozów”, obecnie 
zaś, jak przypuszczają lo
katorzy, „falą upałów”.

Mieszkańcy posesji nr 28 
i 30 przy ul. Chopina w 
Sopocie skarżą się na ADM ♦♦♦♦♦♦♦♦♦♦♦>♦♦*♦*>♦♦♦♦♦*♦*♦»**«♦♦♦♦♦♦♦♦« 
nr 2, która w trakcie bu- » 
dowy nowej siedziby zcle? 
montowała część parkanu ♦ 
dla usprawnienia transpor- | 
tu materiałów budowla- J 
nych. Niedługo minie 2 la- $ 
ta, jak budowę zakończa- | 
no, a ADM nr 2, mimo | 
wielu próśb 1 interwencji | 
lokatorów, do chwili obee- | 
nęj nie zdołała naprawić |
Ogrodzenia. |

Ob. R. S. mieszkający % 
przy ul. Chrobrego 9 m. 2 % 
we Wrzeszczu doczekał się ? 
wprawdzie remontu kapital | 
nego mieszkania, ale w wy | 
niku jego na jednej ze ♦ 
ścian kuchennych powsta- ♦ 
ły stałe zacieki. Mimo wie- $ 
lokrotnych zgłoszeń w $
ADM nr 3 - usterki nie { 
usunięto. |

Najbardziej drastyczną ♦ 
jest historia mieszkanki lo- | 
kału nr 2 przy ul. Rejta- j 
na 29 w Gdańsku, ubiega- f 
jącej się o naprawę drzwi $ 
i wstawienie zamku, czego t 
nie zrobiono w trakcie re- i 
montu kapitalnego, mimo £ 
ujęcia tych robót w pla- | 
nach. ♦

Na początku lipca br. czy j 
telniczka zgłosiła się w re- ♦ 
dakcji prosząc o pomoc. %
Na nasze kilkakrotne inter- 1 
wencje w ADM i DZBM % 
w tej sprawie naprawiono | 
drzwi wszystkim lokatorom * 
oprócz... interweniującej | 
czytelniczki. Pozostawiono | 
jej jedynie materiał z ko- j 
mentarzem „zróbcie sobie $ 
sami”. ♦

Przytoczone wyżej | 
przykłady stanowią za- ♦ 
ledwie część tego rodzą- ♦ 
ju skarg. Aż wstyd, aże- |
by te wcale niezasadni- ♦ 
cze i dające się łatwo % 
załatwić prośby lokato- ; 
rów (wypływające też | 
z troski o substancję % 
mieszkaniową) nie znaj * 
dowały zrozumienia u ♦ 
osób powołanych do pil I 
nowania tych spraw. J

rysów i innych robót to
warzyszących.

Budowa tych obiektów nie 
będzie należała do najłatwiej 
szych ze względu na teren, 
na jakim powstaje. Opracowa 
nie projektu konstrukcji bu
dynku wymaga bardzo precy
zyjnych obliczeń statycznych 
na maszynach elektronowych. 
Przygotowanie wykopów pod 
palowanie będzie również wy 
magało niemało zachodu ze 
względu na konieczność wy
burzania istniejących w ziemi 
starych fundamentów.

Miejmy jednak nadzieję, 
że GPBM, mające duże 
osiągnięcia na swym kon
cie zarówno pod wzglę
dem przygotowania doku 
mentacji, jak i wykony
wania obiektów — z 
wszystkimi tymi proble
mami upora się, j budowa 
tak niezbędnego dla nasze
go grodu hotelu nie będzie 
napotykała trudności.

W związku z budową 
hotelu dyrekcja gdańskie
go „Orbisu” wraz z naszą 
redakcją ogłasza KON
KURS NA NAZWĘ NO
WEGO GDAŃSKIEGO HO 
TELU.

W obok zamieszczonym 
kuponie należy wpisać pro 
poncwaną nazwę hotelu 
oraz adres i nazwisko. O
wyborze nazwy nie będzie 
decydowała liczba głosów. 
Specjalny sąd konkurso
wy wybierze spośród na
desłanych propozycji naz
wę najtrafniejszą, a więc 
najlepszą. W skład sądu 
konkursowego wejdą przed 
stawiciele WKKFiT, Za
rządu Inwestycji Hoteli w 
Poznaniu oraz przedstawi
ciele PBP „Orbis”, którzy 
przeanalizują nazwy pod 
względem wymagań han
dlowych, transkrypcji ję
zykowej itp.

Teołr „Syrena“
już 3 sierpnia 
w Operze Leśnej

Swe gościnne występy 
na Wybrzeżu zapowiedział 
również warszawski Teatr 
„Syrena”. Aktorów tego po 
pularnego teatru zobaczy
my w wielkiej rewii 
pod nazwą „Róbmy coś” 
w Operze Leśnej w 
Sopocie od dnia 3 do 10 
sierpnia. Wystąpią tu ta
cy znani aktorzy „Syreny” 
jak: J. Bielenia, K. Bru
sikiewicz, A. Bychowski, 
L. Korsakówna, B. Kraff- 
tówna, J. Ofierski i W. Za- 
twarski.

Początek przedstawień o 
godz. 20.

Zdobywca I nagrody o- 
trzyma 1500 złotych, II — 
1000 zł i III — 500 zł.

Koperty z kuponami pro 
simy kierować na adres 
naszej redakcji: „Dziennik 
Bałtycki”, Gdańsk, Targ 
Drzewny 3/7 z dopiskiem 
„Konkurs na nazwę no
wego hotelu w Gdańsku”.

A więc czekamy na Wa 
sze propozycje.

H. N.

HALO,TU
31-45-17

wczasowiczu liiF/sa
Y/OUrtUZIIM

W sprawie dojścia do jelit- 
kowskiej plaży zadzwoniła BO 
ŻENA P., mieszkająca obecnie 
w Oliwie. Twierdzi ona. że 
odcinek ulicy Piastowskiej — 
łączący osiedle z pasem nad
morskim od miejsca, gdzie u- 
rywa się chodnik — jest nie
samowicie brudny. Już po kil
kunastu krokach nogi są do
słownie czarne. Warto, już 
teraz pomyślano o możliwo
ściach utwardzenia tego przej
ścia bodaj na przyszły sezon.

Dlaczego — pyta inna 
WCZASOWICZKA — zainsta
lowany w Jelitkowie barobus 
— smażalnia ryb sprzedaje o- 
ranżadę wyłącznie jako do
datek do dania rybnego? Osta 
tecznie nie każdemu, ktn je 
smażonego dorsza czy flądrę 
chce się pić, są też i tacy. 
którzy chcą kupić tylko oran

KUPON KONKURSOWY
Proponowana naztva I i fft« i 9 i

Imię i nazwisko . « i s S • 9 * i 9

Adres . . • l • : • • 0 : § s

0 „Non-Stopie44 inaczej
O „Non-Stopie” było już 

wiele razy i różnie. Prze
niesiono go na peryferie, 
uwagi na temat pękających 
bębenków w uszach (w 
związku z przekraczaniem 
dopuszczalnej dla nich iioś 
ci decybeli), trafiają się 
na ogół już rzadko. W su
mie „Non-Stop” — mniej 
więcej — przyjął się; zwła
szcza w centrum miasta, 
dokąd nie dochodzą dźwię
ki elektrycznych gitar...

Starsza i całkiem wiekowa 
generacja — z oporami, lub 
bez — uznała, że uprawia się 
tam muzykę „młodzieżową”, 
że przynajmniej na jakimś e- 
tapie będzie ona miała taki 
właśnie charakter. Krótko 
mówiąc — że „Non-Stop” jest 
dla młodych. Dla młodych, 
pozostających w znakomitej 
większości na rodzicielskim 
garnuszku, co jest tu przy
pomnieniem szczególnie istot 
nym.

A teraz oddaję głos jed
nej ze stałych mieszkanek 
Sopotu, matce dwu kilku
nastoletnich córek.

„Skoro w jakiś spo
sób akceptowaliśmy „Non- 
-Stop”, a nawet uwierzy
liśmy, że roztacza on opie
kę nad skomasowaną tam, 
zafascynowaną „swoją” mu 
zyką młodzieżą, co może 
nawet być dla nas rodzi
ców dogodne (wiemy, gdzie 
są nasze dzieci) — niech
że „Non-Stop” nie wyko
rzystuje sytuacji w sposób 
niesmaczny.

Moje „nastolatki” również 
(od czasu do czasu) bywają w 
„Non-Stopie”. Jeżeli tam idą, 
Wiem, że na pewno idą tam, 
że nie kręcą się po sezono
wym Sopocie nie wiadomo 
gdzie, wiem, że o blisko okres 
ionej godzinie będą w domu. 
Idą do „Non-Stopu”, ale za 
ile złotych?

Młodzież, bywająca w 
„Non-Stopie”, tylko w sto
sunkowo niewielkim pro
cencie kupuje bilet wstępu 
za własne, przez siebie ucz
ciwie zanracowane pienią

dze. Większość powiada: 
„mama daj”. I mama daje, 
jeśli bilet kosztuje 10—15 
zł. To, co wyczynia się 
tam ostatnio, przechodzi 
jednak granice wyrozumia 
łości. Ceny biletów rosną. 
Przeszły już fazy 20 i 25 
zi, a ostatnio sięgały 35 zł. 
A więc bilety dla dwóch 
córek kosztują mnie 70 zł.

Naturalnie, że moje córki 
wcale tam nie muszą pójść; 
ale skoro „Non-Stop” założył 
sobie uprawianie muzyki „mło 
dzieżowej” dla młodzieży, 
niechże nie zapomina o tym, 
że gros stanowi nńodzież nie
pracująca, że niewiele jej 
pochodzi z domów, w któ
rych 10 zł nie różni się od 35. 
Jeśli zaś w cenach tych kry
ją się koszta „za opiekę” nad 
młodzieżą, to proszę nam to 
wyraźnie powiedzieć. Osobiś
cie protestuję przeciwko ta
kim cenom biletów, a sądzę, 
że nie będę odosobniona”.

Tyle stała mieszkanka 
Sopotu. W ślad za jej gło
sem, redakcja w ub. po
niedziałek otrzymała kilka 
podobnych uwag. Prosimy 
więc „Non-Stop” o moż
liwie szybką odpowiedź: 
czym się tłumaczy wspom
niana zwyżka cen za bi
lety i jak sam „Non-Stop” 
zapatruje się na ten fakt.

ir. P.

żadę. Rozumiemy czytelnicza?:
1 jej rozgoryczenie, gdy odmo 
wiono jej sprzedania napoju 
chłodzącego, ale też trudno 
nam przekonywać personel 
smażalni, by przestawił swoje 
usługi na sprzedaż oranżady. 
Przydałby się więc osobny 
kiosk z napojami chłodzący
mi.

MIESZKANKA WARSZAWY, 
plażująca się b. często w Je
litkowie, zaobserwowała i za
sygnalizowała nam takie zja
wisko: sprzątający tamtejszą 
plażę ludzie po wyłowieniu 
wodorostów pozostawiają je 
na piasku a ci. którzy mają 
je wywieźć stamtąd często 
wrzucają je z powrotem do 
wody... Aż wierzyć się _ nie 
chce ale skoro tak mówią 
czytelnicy — warto, aby za
interesowały się tym władze 
KMS.

F. WÓJTOWSKA Z WAR
SZAWY mieszkała w Gdańsku
2 tygodnie i przez cały ten 
czas stołowała się w barze 
mlecznym „Ruczaj”. Jak u- 
trzymuje, z tego przypadko
wego najpierw wyboru bar
dzo była zadowolona i już do 
końca nie zmieniała jadłodaj
ni. Posiłki są tam smaczne i 
wyglądają apetycznie, a i ob
sługa jest bardzo miła.

Przebywający obecnie w 
Gdańsku MIESZKANIEC KA
TOWIC dzieli się z nami na
stępującymi obawami: czy rze 
czywiście woda używana w s.a 
turatorach przywożona jest aż 
z Wrzeszcza? Obawy wczaso
wicza związane są z tym, że 
— jak dotąd — nie było je
szcze odwołania przez Przed
siębiorstwo Wod n o- K a n a 1 Iz a cy j 
ne komunikatu iż woda w 
śródmieściu Gdańska nie na
daje się do picia bez przego
towania.

Na następne sygnały od 
wczasowiczów j turystów cze
kamy dziś w godz. 10—12.

„To znowu my 
w Sopocie i na Oksywiu

„To znowu my” — taki ty
tuł nosi nowy program przy
gotowany przez popularny i 
łubiany gdański zespól wokal
no-instrumentalny „CZERWO
NE GITARY”, który odbędzie 
się w Sopocie i na Oksywiu.

Przypominamy, że „CZER
WONE GITARY” występują 
w składzie: Bernard DORNOW 
SKI, KRZYSZTOF KLENCZON, 
SEWERYN KRAJEWSKI 1 JE
RZY SKRZYPCZYK.

W Sopocie impreza odbędzie 
się w sali Teatru Letniego od 
4 do 6 sierpnia o godz. 17.50 
i 21.15, na Oksywiu „CZER
WONE, GITARY” wystąpią na
tomiast w najbliższą sobotę 
(2. VIII) o godz. 19.30 w sali 
kina.

Bator^-ściśle fajny»J
Przed kilku dniami in

formowaliśmy o otwarciu 
na „Batorym” hotelu tu
rystycznego i hotelu „Or
bis”. Statek połączono też 
z lądem kablami telefo
nicznymi.

Okazało się jednak, że 
telefony hotelowe nie są 
dla wszystkich. Urzędnicz
ki z miejscowego biura in
formacji telefonów odma
wiały klientom podania

GDANSK „Leningrad” —
„Na tropie sokoła”, NRD, od 
14 1., g. 10, 12.30; „Dziewica
dla księcia”, wł., od 18 1., g.
15.30, 17.45, 20. „Kameralne”,
„Ostatni zachód słońca”, USA* * 
od 14 1., g. 15.30, 17.45, 20. — 
„Kosmos”, „Oskar”, fr., od 
14 1., g. 16, 13, 20. „Drukarz”, 
„Ciężkie czasy dla gangste
rów”, franc., od 16 lat, godz 
17, 19. — „Piast”, „Pustelnia 
Parmeńska”, fr., od 14 i., g. 
16, 19.15. „Motława”, „200 mil 
do domu”, USA, od 7 1., g. 
16; „Imiona miłości”, fr., od 
18 1., g. 18, 20.15. „Gedania”, 
„Największe widowisko świa
ta”, USA, od 11 1., g. u, 16; 
„Byłam głupią dziewczyną”, 
węg., od 14 1 „g. 19. „Wrzos”. 
„Szpieg wyszedł z morza”, 
radź., od 11 1., g. 10, 12; „Wy
rok w Norymberdze?’, USA, 
od 16 1., g. 16, 19.30. „Zak”, 
„Sprawa honorowa”, wł., od 
16 1., g. 15.45, 18, 20.15.

WRZESZCZ „Znicz”, ,,ZyÓ 
aby żyć”, fr., od 16 1., g. 16.30,
19.30. „Bajka”, „Maskarada 
szpiegów”, ang.j od 14 1., g. 
10. 12.30, 15. 17.30. 20. „Tram
wajarz”, „Kronika nurkują
cego bombowca”, radź., od 
14 1., g. 16; „Węgierski ma
gnat”, węg., od 14 1., g. 18,

20. „Zawisza”, ,-,Porwany za 
młodu”, NRD, od 14 1., godz.
17. 19.15.

OLIWA „Delfin”, „Party
zant z Lelejskiej Góry”, jug., 
od 16 1., g. 16, 18, 20.

SOPOT „Polonia”, „Wielki 
wąż Chingachgook”, NRD, od
11 1., g. 10.30, 13, 15.30; „Ob
cy w domu”, ang„ od 18 1., 
g. 18, 20.30. „Bałtyk”, „Miłość 
i jazz”, szwedz., od 14 1., g.
15.30, 17.45, 20. „Letnie”,
,,Wilcze echa”, poi., godz. 21.

GDYNIA „Warszawa” — 
i,Strzał w ciemności”, ang., 
od 16 lat, g. 11, 13.15. 15.30,
17.45, 20. „Atlantic”, „Toast”, 
film dokum., g, 14; „Ryszard 
Lwie Serce i Krzyżowcy”, 
ang., od 14 1., g. 15.30; „Ko
bieta owad”, jap., od 18 1., g.
18, 20.30. „Neptun”, „Wie
czór trzech króli”, radź., od
12 1., g. 16; „Złoto Rzymu”,
wł., od 16 1., g. 18, 20. „Ma
rynarz”, „Siedem razy kobie
ta”, wł.i od 18 1„ g. 17, 19.
„Fala”, „Winnetou”, III s., 
jug., od U 1., g. 16, 18; „Da
ma z tramwaju”, cz., od 14 
I., g. 20. „Promień”, „Dzieci 
kapitana Granta”, ang., od 
11 1., g. 16; „Krew na śnie
gu”, jug.. od 16 1., g. 18, 20.
„Klubowe”, „Kobieta z 
wydm”, jap., od 18 1„ g. 18.
„Jagienka”, „Flip, Flap i
inni”, USA, od 10 1., g. 17; 
„Miłosne kłopoty”, radź., od 
16 I.? g. 19. „Mewa”, 5,Jak 
się pozbyć Helenki”, cz., od 
16 1.. godz. 19.

RUMIA „Aurora”, „Morder
stwo w poniedziałek”, NRD, 
od 16 I.* godz. 18, 20.

STAŁY DYZUP. NOCNY 
pełnią: GDANSK — apt. nr 83. 
al Zwycięstwa 49; NOWY 
PORT — apt. nr 4, ul. Oliw- 
ska 83; STOGI - apt. nr 60. 
Ul. Hoża 12; ORUNIA - apt. 
nr 21, ul. Jedn, Robotniczej 
Ul; ORŁOWO - apt. nr 20, 
Ul. Boh. Stalingradu 66,

OSTRY DYŻUR PEŁNIĄ T 
III Klinika Chirurgiczna z III 
Kliniką Chorób Wewnętrz
nych AM w Gdańsku.

Wojewódzka Poradnia Cho
rób Wenerycznych w Gdań
sku, ul. Długa 84—85 — jest 
czynna CAŁĄ DOBĘ.

GDANSK — apt. nr 100. ul. 
Jaskółcza 16; WRZESZCZ - 
apt. nr 18, pi. Wybickiego 18; 
OLIWA — apt. nr 97. ulica 
Śląska 66 b; SOPOT — apt. 
nr 35, ul. 20 Października 715; 
GDYNIA — aat. nr 54, ulica 
22 Lipca 42.

LOKALNE!

12.30 Rostock pozdrawia 
Szczecin, 13.40 Muzyka pol
ska, 16.15 Reportaż J. Bielec
kiej pt. „O Sybilli i Włady
sławowie”, 16.30 Gdański kon 
cert życzeń, 16.45 „W ludo
wych barwach” — fei. M. 
Walickiej, 17.00 Przegląd aktu
alności Wybrzeża, 17.15 Ko
mentarz Stanisława Goszczur- 
nego.
OGÓLNOPOLSKIE:

12.05 Stan pogody ł połud
niowe wydanie magazynu „Z 
kraju i ze świata”, 13.40 
Grzech” — fragment powieś

ci Laszle Nometha, 14.00 Wia
domości. 14.05 Utwory gitaro
we z nagrań Jóhna William- 
sa, 14.20 Melodia i piosenka 
znad Balatonu, 14.45 Tańce z 
Kujaw i Mazowsza, 15.00—16.00 
Spotkamy się na UKF-ie, 15.00 
Muzyka polska, 15.50 „Neuro
chirurg o wypadkach drogo
wych”, 16.00 Dziennik popo
łudniowy, 19,00 Przegląd wy
darzeń „Echa dnia”, 19.17 
Piosenki o tematyce żołnier
skiej, 19.30 Teatr PR — Fe
stiwal Rozgłośni Regional
nych: „Nikt nie rodzi się 
żołnierzem”, słuchowisko wg 
powieści Konstantego Simono
wa, 20.32 Polskie zespoły big-

-oeatowe, zi.uu z. nowych na
gi ań polskich zesp. rozryw..
21.25 Chwila poezji, 21.30 Ma
gazyn ,,Z kraju i ze świata” i 
stan pogody. 22.27 Wiadomości 
sportowe, 22.30 „Parada or
kiestr tanecznych”.

PROGRAM III
17.05 Quodlibet — czyli co 

kto lubi, 17.30 Charlie Chan 
prowadzi śledztwo — ode. 43 
pow. E. Derr Biggersa, 17.40 
Między Bobino a Olimpią, 
i6 00 EksDresem przez świat, 
18.Od Herbatka przy samowa
rze, 18.25 Przebój za przebo
jem, 19.30 Muzyczne pojedyn
ki — Jacek Lech kontra Piotr 
Szczepanik, 19.50 Moja najcie- 
k. wszą sprawa — opowiada 
sędzia Jerzy Zduńczyk, 21.10 
Mó magnetofon z muzyka.
21,30 Teatrzyk Piosenki, 21.50 
Opera tygodnia: Ryszard
Strauss — „Kawaler srebrnej 
róży”, 22.00 Fakty dnia, 22.15 
Toast — aud. J. Bienieckiego.
22.25 Z naszej taśmoteki, 23.00 
Liryki K. I. Gałczyńskiego, 
23 05 Muzyka nocą — kon
cert rozrywkowy.

10.00 „Wujek Pat” — film z 
serii' „Ścigany”, 10.50 Przer
wa, 16.35 Program dnia, 16.40 
PKF, 16.50 DTV, 17.00 Telefe- 
rie: Turniej Żółtej Żyrafy, 
Baza Odkrywców Południa 
BAZA ODKRYWCÓW PÓŁ
NOCY (Z GDANSK A), film 
seryjny: „Thierry Śmiałek” — 
ode. I, 18.30 „LETNIE SPRA
WY” - PROGRAM Z CYKLU: 
TV MAG. MŁODZIEŻOWY 
ood red. Andrzeja Żurawskie
go (Z GDAŃSKA), 18.45 „Swia 
towid” — mag, wydarzeń mię
dzynarodowych, 19.20 Dobra
noc. 19.30 DTV, 20.15 Między- 
u “Cdowe zawody lekkoatle
tyczne Europa — Ameryka, 
transm. ze Stuttgartu. 22.1? 
DTV, 22.30 „Wujek Pat” - 
film z serii: „Ścigany”, 23.20 
Program na lut.ro

numeru hotelu twierdząc, 
że numery te są... zastrze
żone.

Wiadomość, niestety, oka 
zała się prawdziwa. Pocz
ta rzeczywiście otrzymała 
polecenie „utajnienia” nu
merów hotelu na „Bato
rym” i to od gdyńskiego 
MOSTiW, który hotel ten 
eksploatuje. Klientom, po
szukującym noclegu, nie 
pozostało w tej sytuacji 
nic innego, jak jeździć z 

j Gdańska do Gdyni, by oso 
3 kiście dotrzeć do recepcji 

i załatwiać sprawy.
Na szczęście, utajnieniu 

nie podlegał orbisowski ho
tel na „Batorym”. Otrzy
mał on wreszcie połączenie 
telefoniczne, które nie jest 
tajne. Numer recepcji 
brzmi: 21-84-52. Podajemy 
go do wiadomości tury
stom polskim i zagranicz
nym, którzy często skarżą 
się na trudności kwaterun
kowe. Jak dotychczas — 
miejsc na „Batorym” nie 
zabrakło dla nikogo- (a)

i;r*erwa
dostawie energii
IcktryczneJ
żakiaa Energetyczny GaansR 

Rejon Gdańsk zawiadamia, ża 
W związku z konserwacją u- 
rządzeń energetycznych na
stąpi przerwa w dostawie 
energii elektrycznej: dnia 30 
bm. na Stogach: godz. od
7 — 11 — ul. Hoża od ul. 
Stryjewskiego do ul. Tamki# 
ul. Stryjewskiego od ul. Ho* 
żej do Wrzosy (pawilony), ul. 
Hoża kier. Zimna nr bloków 
2. 7, 18, 16. 21, 10, od ul. Ho
żej do ul. Pawiej nr bloków 
1. 5, 7, 9. 38 1 34.

Dnia 30 bm. nastąp! przer
wa w dostawie prądu W 
godz. od 11 — 19 na Stogach: 
ul. Zimna, ul. Stryjewskiego 
od ul. Tamki do ul. Rozew- 
rkiej, ul Falk Polonusa, ul. 
Tamki od ul. Falk Polonusa 
do ul. Hożej, ul. Wrzosy, ul. 
Zakole od piekarni do ulicy 
Wrzosy, ul. Budzisza od ul. 
Stryjewskiego do ul. Skiby, 
ul. Sokola od nr 8 do nr 24, 
ul. Rozłogi od ul. Wrzosy do 
nr 6. ul. Jastrzębia


